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Прокуратурата в Пловдив повдигна обвинение срещу кмета на 
Стамболийски и областен координатор на ГЕРБ Георги Мараджиев 
за злоупотреба с обществени поръчки за 2,3 милиона лева.

ЗащО 
българите 
живеят 
най-краткО в еС?

кОй вЗриви
веЦ 
„кахОвка”?

Стр. 12

Булевардите 
на лъжата

рез 2003 г. тогавашният външен 
министър соломон Паси плуваше в 
розова мъгла за бъдещето. Уверяваше 
ни, че съвсем скоро в Багдад ще има 
булевард “България”, а страната ни 
ще се къпе в поръчки за следвоенно-
то възстановяване на ирак. Цената за 
това красиво бъдеще беше проста - 
България да прати военен контингент 
в арабската държава.

Днес, 20 години по-късно, ирак 
е страна в постоянна криза. никакви 
“български” булеварди не се задават 
там, а ние платихме с кръв нашето съ-
участие в едно от великите безчестия 
на XXI в.

историята се повтаря като фарс.
тези дни новата външна минис-

търка Мария Габриел претопли същия 
буламач от фантазии. “Подкрепа за 
Украйна ще ни даде възможност за 
участие във възстановяването й.”

Отново същата лъжа. всеки път 
е опакована все по-абсурдно, но оче-
видно у нас редовно се появяват хора, 
които искат да ни продадат участие 
във война с обещания за икономиче-
ски ползи.

и страни като България винаги 
плащат цената с кръв и никога не сти-
гат до митични печалби. Дори и да 
кръстят булевард “Мария Габриел”, 
това няма как да скрие факта, че имаме 
власт, която грубо погазва желанието 
на мнозинството от българския народ. 

никакви оръжия за киев и никакво 
участие във войната.

толкова е просто.

П

Александър СИМОВ

ПОчитат
Светлин
руСев
С иЗлОжба

Държавният Дълг 
нараСна С 6,4 млрД. 
лв. За гОДина

Главният прокурор иван 
Гешев внесе в деловодство-
то на 49-ото народно съ-
брание искане за сваляне 
на имунитета на народния 
представител кирил Пе-
тков, бивш министър-пред-
седател, по предложение на 
софийската районна проку-
ратура (сРП).

искането е във връзка 
с досъдебно производство 
относно писмената деклара-

ция, подадена от Петков за 
двойното му гражданство. в 
предложението на наблюда-
ващия прокурор от сРП се 
посочва, че съпредседате-
лят на “Продължаваме про-
мяната” е подал деклараци-
ята пред президента, като в 
нея съзнателно е скрил, че 
има двойно гражданство и 
е потвърдил, че отговаря на 
условията за избиране на 
народни представители.

Главният прокурор иван 
Гешев ще представи днес и 
утре в европейския парла-
мент в страсбург постиг-
натия от прокуратурата 
напредък при разследване 
на случаи на корупция по 
високите етажи на властта, 
както и по конкретни казу-
си като “Барселонагейт” и 
“Златните кюлчета”.

Затова Гешев напус-
на заседанието на висшия 

съдебен съвет, на което се 
обсъждаше предсрочното 
прекратяване на мандата 
му. Пленумът все пак реши 
да продължи процедурата в 
отсъствие на главния проку-
рор и адвоката му.

Междувременно стана 
ясно, че софийската апела-
тивна прокуратура ще раз-
следва строежа на газопро-
вода “турски поток”.

гешев иска главата 
на кирил Петков

хриСтО ПрОДанОв: 
ДОхОДите на хОрата 
трябва Да бъДат 
увеличени

ВотсъствиетонаглавнияпрокурорВСС
обсъдипредсрочнотопрекратяваненамандатаму
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вече не е задължително семей-
ният лекар да обявява номер на 
личен мобилен телефон, на който 
пациентите да го търсят по всяко 
време, заяви д-р костадин Сотиров 
от Сдружението на общопракти-
куващите лекари в Пловдив. тази 
нова възможност е валидна един-
ствено за личните лекари, които 
имат сключен договор с друга ме-
дицинска структура, която ще по-
ема обслужването на пациентите 
в часовете, когато лекарят не е на 
работа. такава е постигнатата дого-

вореност между БЛС и нЗок, коя-
то ще намери място в новия нРД за 
медицинските дейности.

Припомняме, че повече от 10 
години на вратите на кабинетите 
на общопрактикуващите лекари 
са адресите и телефоните за връз-
ката с неотложни центрове, към 
които пациентите могат да се об-
ръщат в извънработното време на 
своя лекар.

Проектът за нов рамков дого-
вор облекчава режима на замества-
не при отсъствие на личния лекар, 

като е дадена възможност не само 
на общопрактикуващи лекари, но и 
на други с различна специалност и 
от различни лечебни заведения (т.е. 
всеки правоспособен лекар) да пое-
мат обслужването на пациентите.

Друга съществена промяна е 
отпадането на лимитите за направ-
ления за диспансеризираните па-
циенти. те ще могат да провеждат 
изследвания и прегледи при спе-
циалисти колкото е необходимо по 
реда на наредбата за хроничните 
заболявания.

Министърът на въ-
трешните работи калин 
Стоянов е отменил запо-
вед на предшественика 
си Иван Демерджиев след 
протести на полицаи. 
Заповедта е за преназна-
чаване на служители от 
звено “Специализирани 
полицейски сили” в Сто-
личната дирекция на въ-
трешните работи. в петък, 
преди края на работния 
ден, полицаите са пови-
кани, за да бъдат преназ-
начени в нова структура 
със същите функции. но-
вата структура се оказала 
с по-малко щатни бройки 

и на част от униформени-
те е предложено да бъдат 
преназначени в различни-
те районни управления, 
като охранителни поли-
цаи. в събота полицейски 
служители протестираха 
пред сградата на Минис-
терството на вътрешните 
работи.

вчера те заявиха, че не 
се събират пред МвР на 
протест, а искат среща с 
министъра. “Министърът 
е полицай, той знае про-
блемите на полицията”, 
каза Цветан Александров, 
полицейски инспектор в 
СДвР. 

Трансплантирани 
пациенти 
сигнализират за 
липсата на лекарство

За сигнали за липсващо лекарство в аптеките съ-
общиха от пациентски организации “Заедно с теб”.

Медикаментът е имуносупресор и се използ-
ва за предотвратяване на отхвърлянето на приса-
ден орган. от “Заедно с теб” поясняват, че 90% от 
пациентите го приемат. отпуска се с протокол от 
нЗок. 

Според информацията на “Заедно с теб” препа-
ратът липсва от един месец, което налага пациенти-
те да взимат назаем от други трансплантирани. След 
около 10 дни трябва да получат следващата доза по 
протокол, но не са получили още за миналия месец. 
По информация от трансплантирани пациенти след-
ващи доставки се очакват през септември.

Междувременно от фирмата вносител съобщи-
ха, че до края на юни има осигурени количества 
от имуносупресора. от там поясниха пред БнР, че 
дистрибуторите зареждат с медикамента аптеките 
в страната, за да имат възможност нуждаещите се 
да го получават до края на юни и се прави всич-
ко възможно от производителя и вносителя транс-
плантираните пациенти да имат достъп до медика-
мента и след 30 юни.

областни управители 
от цялата страна и замест-
ниците им масово подава-
ха оставки вчера. Първи 
бяха от Софийска област, 
Пловдив, Пазарджик, 
варна, видин, Монтана, 
Ловеч, Хасково, Смолян. 
в последствие стана ясно, 
че всички са подали ос-

тавки към края на деня. 
“Акцията е безпреце-

дентна и поставя на из-
питание изпълнението на 
законовите задължения 
на изпълнителната власт”, 
се казва в позиция на пра-
вителството. напускащи-
те областни управители 
са назначени на поста от 

служебното правителство, 
посочено от Румен Радев. 
Част от тях сега мотивират 
оттеглянето си с полити-
ческите различия с редов-
ното правителство.

областните управите-
ли се назначават от пра-
вителството и обикнове-
но се сменят със смяната 

на кабинета. До момента 
обаче смените им не са 
започнали.

от правителството 
посочват, че няма да при-
емат оставките веднага, 
а докато това се случи, 
областните управители 
са длъжни да изпълняват 
функциите си. 

СнимкаБТа

Тържествено освещаване на новоизградения православен храм, който ще носи името  
на св. Иван Рилски, бе направено в Минно-геоложкия университет, който носи името на светеца

МВР отмени заповед 
на Демерджиев  
след протести

Вълна от оставки на областни управители

Личните лекари няма да оповестяват 
мобилните си телефони

Главният прокурор Иван 
Гешев ще представи пред 
Европейския парламент (ЕП) 
напредъка на прокуратурата 
в разследването на дела за 
корупция по високите етажи 
на властта. По искане на ев-
родепутатите той ще даде ин-
формация и за по- конкретни 
казуси, които представляват 
интерес за  Мониторинговата 
група за демокрация, върхо-
венство на закона и основни 
права към LIBE  - т.нар. дела 
“Барселонагейт” и “Златните 
кюлчета”.

Заради работното си по-
сещение в Страсбург днес и 
утре главният прокурор на-
пусна вчерапо обяд заседани-
ето на висшия съдебен съвет, 
на което се обсъждаше него-
вото отстраняване. Заедно с 
него заседанието на пленума 
напусна и адвокатът му Радо-
стина томова. 

При дебата след това ка-
дровиците се разделиха в 
мнението си дали заседание-
то по процедурата трябва да 
продължи в отсъствието на 
Гешев или да се отложи за 

друг ден. Според няколко от 
членовете на съвета главният 
прокурор “шиканира” проце-
дурата, докато останалите от-
белязаха, че той има право на 
лична защита.

впоследствие пленумът 
на вСС реши да продължи с 
процедурата за предсрочно 
освобождаване с 13 гласа “за” 
и седем - “против”.

Четиримата членове на 
Прокурорската колегия на 
вСС - Йордан Стоев, калина 
Чапкънова, Гергана Мутафо-
ва и Георги кузманов, изказа-

ха своите позиции по напра-
веното от тях предложение 
за предсрочното освобожда-
ване. “Със своето изказване 
главният прокурор, за нас, 
пряко е нарушил принципите 
на вежливост и толерантност, 
на благоприличие, заложени 
в етичния кодекс на магист-
ратите”, заяви Гергана Мута-
фова. 

ДУМА припомня, че при-
чината за инициираната про-
цедура за отстраняване, е из-
казване на Иван Гешев от 15 
май по време на пресконфе-

ренция, на която той използва 
израза “политически боклук”, 
с което, според вносителите, 
се уронва престижът на съ-
дебната власт.

До редакционното при-
ключване на броя вСС не 
беше гласувал окончателно 
отстраняването на Гешев. 
Предвиждаше се и вариант 
решението да бъде отложе-
но за четвъртък. Последната 
дума има президентът Румен 
Радев, който трябва да по-
дпише указа за освобождава-
нето му.

Гешев разказва в ЕП 
за „Барселонагейт”
ВотстъствиетонаглавнияпрокурорВССрешидаобсъди
исканетозапредсрочнотопрекратяваненамандатаму
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За нас е недопустим бюджет 
с дефицит под 3%, защото той 
няма да позволи да бъдат уве-
личени поне малко доходите на 
хората, заяви зам.-председате-
лят на парламентарната група 
на “бСП за българия” Христо 
Проданов в радиоинтервю.

той припомни рекордно 
големия социален бюджет от 
над 20 млрд. лв. от участието 
на бСП в редовното правител-
ство, но подчерта, че инфлаци-
ята е “изяла” тези средства.

нужно е ново увеличение и 
ние ще подкрепим всяко пред-
ложение, което е в тази посока, 

категоричен е Проданов.
“конституционна реформа 

се прави в спокойни времена 
от мъдри хора. в настоящата 
ситуация нито едно от двете 
условия не е изпълнено”, ко-
ментира той.

“в момента политическата 
ситуация е изключително изо-
стрена. а хората, които сега ще 
правят конституционна рефор-
ма, не го правят от мъдрост, 
а за да спасят собствената си 
кожа. Защото това са същите 
хора, които отглеждаха този 
модел на съдебна система”, по-
ясни Проданов.

бСП ще обсъди кое конкрет-
но предложение за промяна в 
конституцията би подкрепила, 
след като станат ясни проекти-
те на различните политически 
сили. Проданов призова сегаш-
ния основен закон на държава-
та да не бъде бъде пипан по-се-
риозно, тъй като той успешно 
е превел българия през доста 
бурни времена през последни-
те 30 години.

По думите му тази съдеб-
на реформа не е насочена към 
промяна на обществения до-
говор, а се прави за определен 
човек и това не е полезно за 

обществото. След като главни-
ят прокурор най-сетне започна 
да работи като истински главен 
прокурор, те решиха да го сме-
нят, защото вече не им е удо-
бен, изтъкна Проданов.

той уточни, че бСП не е 
защитник на иван гешев. Про-
данов напомни, че той, вместо 
да се бори с корупцията по ви-
соките етажи на властта, се е 
занимавал с вътрешнопартий-
ните въпроси на социалистите, 
което не е работа на съдебната 
власт.

Проданов каза още, че оч-
аква да има разкрития от про-

верката на работата на служеб-
ния кабинет и бСП ще помогне 
на редовното правителството с 
информацията, с която разпо-
лага. 

“Става въпрос за много 
имоти, които са продавани на 
в пъти по-ниска цена. това бе 
едно служебно правителство, 
което по принцип трябва да 
организира честни избори, а 
се занимаваше с изключител-
но непривични за него рабо-
ти. Според нас изключителни 
далавери и престъпления бяха 
извършени в този период”, каза 
още Проданов.

въпрос във връзка с миенето на 
уличната мрежа отправиха към управа-
та на бургас двама общински съветни-
ци от бСП в града. Живко господинов 
и Мадлен Мутафян сигнализират за не-
доволството на жители на града заради  
увреждане на движимо и недвижимо 
имущество при почистването на града. 
Хора от комплекс “братя Миладино-
ви”, ул. “Шар планина” и кв. “краймо-
рие”, ул. “Христо арнаудов” изразяват 
възмущение, че автомобили и офиси в 
района са осъмнали още по-мръсни и 
увредени след миене на улиците. 

“Силата на водната струя вдига и 
увлича камъчетата от пътната настил-
ка, които увреждат боята на спрелите 
автомобили”, посочват общинските съ-
ветници.  те желаят да получат писмен 
отговор на въпросите на кое дружество 
е възложена услугата по почистване и 
има ли клаузи в договора, даващи въз-
можност на възложителя да контроли-
ра изпълнението му, да търси отговор-
ност от изпълнителя и обезщетение за 
претърпените вреди. Съветниците оч-
акват и общината да вземе конкретни 
мерки.

Социалистите в Слив-
ница избраха за председа-
тел на общинската орга-
низация дългогодишния 
си партиен местен лидер 
асен георгиев. това ста-
на, след като досегашни-
ят председател на бСП 
в Сливница ралица По-
пова се оттегли от поста. 
тя обаче остава активен 
член на местната партий-

на структура. 
Зам.-председателят на 

Пг на “бСП за българия” 
и народен представител 
от София-област иван 
Ченчев благодари на ра-
лица Попова за всеотдай-
ната работа, пожела успех 
на асен георгиев и изра-
зи убедеността си, че ор-
ганизацията в Сливница, 
която има над 100-годиш-

на история, ще продължи 
да отстоява справедливи-
те социални принципи и 
интересите на хората. 

иван Ченчев благо-
дари на социалистите в 
Сливница за откровения 
разговор, позициите и 
мненията - както за бСП, 
така и за актуалната по-
литическа и обществена 
ситуация у нас.

Прокуратурата в Пловдив повдигна 
обвинение срещу кмета на Стамболий-
ски и областен координатор на гЕрб 
георги Мараджиев за злоупотреба с 
обществени поръчки. Става дума за 
няколко такива, проведени в периода 
януари 2018 – октомври 2022 година, на 
обща стойност 2,3 милиона лева. 

Заедно с Мараджиев е обвинена и 
заместничката му теодора Денева. Два-
мата са с парични гаранции от по 3000 
лева. 

Според обвинението Мараджиев е 
действал като подбудител и помагач, а 
заместничката му като извършител на 

действия, нарушаващи служебните им 
задължения с цел да получат имотна 
облага. наказанието за това престъ-
пление е лишаване от свобода от 1 до 
8 години, уточниха от прокуратурата 
в Пловдив.

обвиненията са свързани с нару-
шаване и неизпълнение на  служебни 
задължения, свързани с обществени по-
ръчки, които са възлагани от общината 
за ремонт, реконструкция и изграждане 
на различни обекти с обществено пред-
назначение, каквито са физкултурен са-
лон, лятно кино, парк и т.н., коментира-
ха от държавното обвинение.

ХристоПроданов:

Доходите на хората трябва
да бъдат увеличени
Очаквамскандалниразкритияотпроверкатанаработата
наслужебниякабинет,заявидепутатътот„БСПзаБългария”

Социалисти от Бургас питат 
управата за миенето на улиците

Обвиниха кмета на Стамболийски от 
ГЕРБ за злоупотреба за 2,3 млн. лв.

Асен Георгиев оглави  
БСП в Сливница 
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външната търговия 
на България се свива 
през април, като изно-
сът е намалял  с 11,2%, а 
вносът - с 12,1% спрямо 
същия месец на предход-
ната година, съобщи на-
ционалният статистиче-
ски институт.

Данните общо за пър-
вите четири месеца на 
годината сочат, че изно-
сът расте с 3,6% до 29,9 
млрд. лв., а вносът оста-
ва на миналогодишното 
равнище - 32,8 млрд. лв.

През периода януари 
- април 2023 г. износът 
на стоки от България за 

трети страни се увелича-
ва с 13,3% в сравнение 
със същия период на 
2022 г. и е на стойност 
10,9 млрд. лв. 

основни търговски 
партньори са турция, 
великобритания, СаЩ, 
Украйна, като за Украй-
на експортът се е уве-
личил над 200 на сто, 
достигайки 670 млн. лв., 
Сърбия и Северна маке-
дония, които формират 
55,8% от износа за трети 
страни. Само през април 
износът за трети страни 
нараства с 3,6% спрямо 
същия месец на предход-

ната година и е в размер 
на 2,5 млрд. лв.

вносът от трети стра-
ни за първите четири 
месеца на 2023 г. нама-
лява със 7,9% в сравне-
ние със същия период на 
2022 г. и е на стойност 
13,2 млрд. лв. най-го-
лям е стойностният обем 
на стоките, внесени от 
турция, русия, китай 
и Сърбия. През април 
2023 г. вносът на сто-
ки в България от трети 
страни намалява с 27,1% 
спрямо същия месец на 
предходната година и е в 
размер на 2,8 млрд. лв.

Приходите на хоте-
лиерите от нощувки през 
април са достигнали 76,7 
млн. лв., или с 37,3% 
повече в сравнение с 
април 2022 г. Чуждите 
граждани са платили с 
39,9% повече, а българ-
ските - с 35,7%, съобщи 
националният статисти-
чески институт. общият 
брой на нощувките във 
всички места за наста-
няване през април 2023 
г. надхвърля 1 млн. или 
с 16,3% повече в сравне-
ние със същия месец на 
предходната година. в 
Златни пясъци персона-
лът е повече от туристи-
те - Икономика

в началото на лет-
ния туристически сезон 
се оказва, че курортът 

“Златни пясъци” е из-
ключително празен въ-
преки прогнозите на бив-
шия екип от служебното 
правителство на минис-
терството на туризма 
за добро лято, предаде 
“TravelNews”. По пла-
жовете и улиците има 
много малко туристи. 
Хотелите, ресторантите 
и заведенията страдат от 
липсата на германци, ко-
ито се очаква през тази 
година да достигнат едва 
50% от нивата преди ко-
вид пандемията. 

“За съжаление е та-
кава реалната ситуация. 
Сезонът в “Златни пя-
съци” и въобще по Се-
верното Черноморие ще 
бъде много къс заради 
липсата на германските 

туристи, които традици-
онно пълниха крилата 
извън пилотите юли и 
август”, коментира Ге-
орги Щерев, председа-
тел на Съюза на хотели-
ерите в “Златни пясъци” 
и председател на Българ-
ската хотелиерска и рес-

торантьорска асоциация 
(БХра).

Германският пазар, 
който преди пандемия-
та беше най-големият за 
българския туризъм и 
съответно и за “Златни 
пясъци”, ще се възстано-
ви най-трудно. от една 

страна се страхуват зара-
ди близостта до войната 
в Украйна и икономиче-
ската стагнация в Гер-
мания. от друга страна, 
липсват чартъри и полети 
от германските летища 
до Българското Черномо-
рие, обясни Щерев.

това потвърди и Еми-
лия костадинова, упра-
вител на хотел в Златни 
пясъци. “невероятният 
сезон, какъвто прогно-
зират от министерство-
то на туризма и някои 
експерти, не се покри-
ва с реалната ситуация. 
Сезонът върви бавно и 
мъчително. Проблемът 
е всеобщ заради липсата 
на германските туристи, 
като всички страдат и 
ще затънем финансово”, 
каза костадинова. Спо-
ред нея на моменти пер-
соналът надвишава броя 
на гостите в хотела. тя 
подчерта, че в една лод-
ка са хотелиери, ресто-
рантьори, транспортни 
фирми, заведения, мага-
зини и концесионери на 
плажове. “България сме 
с най-ниските цени за 
лятна почивка в Европа 
и пак нямаме туристи, 
обясни тя. всички хо-
тели в “Златни пясъци” 
са пуснали специални 
оферти, но не влизат ре-
зервации.

По думите на кос-
тадинова спадът на гер-
манския пазар продъл-
жава да е 50% спрямо 
преди пандемията. Бъл-
гарските и румънските 
туристи не могат да спа-
сят сезона, защото идват 
основно за дълги уикен-
ди. През останалата част 
от седмицата хотелите 
са празни.

Държавният дълг нарасна с близо 
6,4 млрд. лв. за година. към края на 
месец април миналата година дър-
жавният дълг е в размер на 31,498 
млрд. лв., показват данни на минис-
терство на финансите. към края на 
април тази година дългът на подсек-
тор УЦентрално управлениеФ възли-
за на 37,892 млрд. лв. вътрешните за-
дължения са в размер на 11,12 млрд. 
лв., а външните са 26,773 млрд. лв.

Дори бюджетният дефицит за 
тази година да е 3% от брутния въ-
трешен продукт, при БвП в размер 

на 184,486 млрд. лв., каквато е по-
следната прогноза на министерство 
на финансите, това означава дефи-
цит от 5,59 млрд. лв. За финансира-
нето на този дефицит трябва да бъде 
пуснат нов държавен дълг до края 
на годината. най-вероятно част от 
новия дълг ще бъде пласиран на въ-
трешния пазар, но ще бъдат пуснати 
нови държавни облигации и на меж-
дународните пазари.

в структурата на държавния дълг 
вътрешните и външните задължения 
имат съответно дял от 29,3% и 70,7%.

Външната търговия се свива

обезщетяването на 
собствениците на земи 
при принудително от-
чуждаване на земедел-
ските имоти или части 
от тях за държавни и об-
щински нужди са серио-
зен проблем, алармират 
от Българската асоция-
ция на собствениците на 
земеделски земи. обез-
щетенията се движат 
между 39 и 78% от по-
купната цена на имота, 
като това не е пазарна-
та цена към момента на 
плащането на обезще-
тението, т.е. момента, в 
които може да се закупи 
равностоен заместващ 
имот.

текущият режим на 

“равностойно парично 
обезщетение” е тромав и 
неефективен - референт-
ните сделки за определя-
не на цените са за стар 
период, собственикът с 
отчужден имот трябва да 
представи редица доку-
менти, за които да плати, 
пътува и вложи време да 
изкара необходимите 
документи. ако собстве-
никът реши да обжалва, 
допълнително се доба-
вят съдебни разноски, 
депозити за вещи лица, 
разходи за процесуално 
представителство, по-
сочват от асоциацията.

от организацията 
смятат, че е необходи-
мо да се променят пра-

вилата за изчисляване и 
определяне размера на 
обезщетенията до нива, 
адекватни на реалните 
пазарни условия. 

редно е при несъгла-
сие с определеното обез-
щетение на собственици-
те на земеделска земя, да 
бъде предоставена земя 
от държавния или об-
щинския поземлен фонд. 
необходимо е при при-
нудително отчуждаване 
да се освободят собстве-
ниците от заплащане на 
административни раз-
ходи по прехвърляне, а 
държавата и общините 
да се снабдяват с необ-
ходимите документи 
служебно.

“Газпром” възобнови доставките на газ 
по “турски поток” след приключване на 
планирания годишен ремонт на газопро-
вода, се казва в съобщение на холдинга. 
“Плановите ремонтни работи на газопро-
вода “турски поток”, планирани за пери-
ода от 5 до 12 юни, приключиха. транс-
портирането на газ е възобновено днес”, се 
посочва в съобщението. Извършването на 
планов ремонт беше предварително дого-
ворено от всички заинтересовани страни, 
отбелязаха от “Газпром”.  През втората 
половина на май беше извършен планов 
ремонт и на друг газопровод, свързващ ру-
сия с турция - “Син поток”. русия доставя 
газ на турция чрез две тръби през Черно 
море. “Син поток” беше пуснат в експлоа-
тация в началото на 2003 г. и има проектен 
капацитет от 16 милиарда кубически ме-

тра газ годишно, обща дължина - 1213 км. 
Експортният газопровод “турски поток” 
се състои от две нишки, едната от които е 
предназначена да доставя газ на турските 
потребители, а втората - да доставя газ на 
страните от южна и югоизточна Европа. 
общият капацитет на “турски поток” е 
31,5 милиарда кубически метра, експлоа-
тацията му започна през януари 2020 г.

НСИ:

Приходите на хотелиерите 
скочили с 40% през април
Поморетосеоплакватобаче,
чезарадиспад
нагерманскитетуристи,
вмоментаперсоналът
еповечеотгостите

Държавният дълг нарасна  
с 6,4 млрд. лв. за година 

„Газпром” възобновява доставките 
на газ по „Турски поток"

До 78% от цената вземат собственици 
при принудително отчуждаване
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Не ми дреме има ли гей парад или няма. Въпро-
сът е кой е на този гей парад и кого обществото 
ще припознае след подобни изяви. Има ли сред тези 
манифестиращи отлични лекари, учители, научни 
работници, поети и интелектуалци.

Има ли политици, заявили различната си ори-
ентация? 

Има ли влиятелни хора, които да заявят пред 
света, че гей обществото се нуждае от допълни-
телна легитимация и привилегии. И да обясни точ-
но какви. Иначе, да си развяваш байряка веднъж 
годишно, охраняван и подкрепян от дипломати и 
политици е крайно безвкусно. Крайно безвкусно е 
обществото да продължава да си мисли, че гейо-
вете са зле боядисани фризьорчета, фитнес пла-
шила, продавачи в мол, сервитьори в пицария. Точ-
но онова, което съм виждал да съставлява този 
парад. 

Крачат джендър еничари, отнети от същин-
ската си същност, запокитени в кремаво-розови-
те обещания на неясното. 

В този смисъл - сори, но не съм част от вас, 
мили братя и сестри. 

Манифестирайте си, но манифестирайте с ка-
уза а не с блуждаещи погледи, долнопробна шаре-
ния и шум. 

Искате да се жените - оженете се. 
Не могло в България, няма и да може в скоро 

време. Идете в Англия, намерете си мъж, ако не, 
вземете си оттук и се омъжете там. Както хо-
дите на гурбет по света и си вземате консерви 
от тук.

Ненавиждате България а и се цупите в лице-
то, да ви се осигурят привилегии. Не ви разбирам, 
честно казано. Работете прилежно, допринасяй-
те за страната си и спазвайте нейните закони. 
Смятам, че ако гей организациите правят нещата 
малко по-деликатно и вежливо спрямо обществе-
ното мнение, ще добият резултат. По американ-
ски тертип- описаната вече шарения и безвкусица, 
с платени звезди на сцената, не е някакси правдо-
подобна. Сложете по една народна носия, изва-
дете български флаг, докарайте висши църковни 
дейци, докарайте майките си най-вече. Майките 
трябва да бъдат осведомени как да постъпят, ако 
децата им са такива.  Запознайте ни със себе си, 
вместо да ни отблъсквате.

Весел парад!

фейсбук

Едно е да си гей,  
друго - да си  
джендър еничар

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов
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БиятПаниковски!
  �

Гергана ПИРоЗоВА

ЛГБти филмчето из-
пра политическата пор-
нография на ПП-ДБ, поне 
така им се иска! рязко да 
забравим цялото им съе-
шаване с мафията и да ни 
разиграят “Бият Паников-
ски!”, с което да съберат 
насиления и опозорен от 
тях си техен електорат, та 
да му вдъхнат кураж, че 
уж не е насилен, а ще се 
борят за честта на други 

насилени. 
Електоратът на ПП-

ДБ се държи като жертви 
на домашно насилие, кои-
то преживяват поредния 
цикъл на злоупотреба, в 
който на насиления му се 
осигурява временно пери-
од на спокойствие и само-
утвърждаване.

толкова намъчен Пр 
не бях гледала! Уволнете 
Пр отдела, ще ви вкара в 
затвора на финала! Ако 
са от посолствата - оттам 
е доказано, че не разбират 
народопсихологията ни и 
ни броят за местно диво 
индианско население. 

иначе центруфугата 
на Боеко е под пълна пара, 
чисто бял ще го изкарат. 
Повече няма да чуем 
нито за него, нито за Пе-
евски. Спешно трябва да 
се организират всякакви 
провокации, за да може и 

врагът да се изяви, а и те 
да запеят с нов глас “Бият 
Паниковски”.

няма други гьонсу-
рати, които отново да 
управляват и отново да 
се опитват да го играят 
едновременно с това опо-
зиция. 

но, познавайки ин-
тригантстването и опита 
на Боеко, ще ги остави да 
се наиграят до септември 
включително, така че на 
всички да им се доповръ-
ща от тях и за местните ще 
спретне коварна сеч и бру-
тално домашно насилие 
с 200, нали са партньори, 
дет се вика - в един дом 
са. така че, ППДБ-ейски 
все по-насилен електорат 
- мислете, бре, че на човек 
жал да му стане за вас.

П.П. А те сега си до-
говарят с Боеко разни 
работи, нещо от сорта - 

видин наш ли да е, айде 
наш, пък Ловеч ваш... и 
прочие дреболии. и си 
мислят, че няма да бъдат 
насилени, щото от посол-
ствата, разбираш ли... Чак 
онзи ден се светнах кое е 
другото посолство освен 
американското. Че то но-
вият министър на отбрана 
най-първо там се отчете - 
украинското! 

ПП-ДБ ще свършат 
черната работа в зоната на 
приетите обещания, които 
са дадени на посолствата, 
и които ще нанесат трай-
ни репутационни щети, 
които Биби хитроумно ги 
оставя само за тях. 

Драги ППДБ-ейски 
електорат - насислват ви, 
бре, при това татко, мама 
и доведения баща, плюс 
братовчедите от юг!

фейсбук

Лорд Евгени 
Минчев

Широкозатворениочи
  �

Юлия КУЛИНСКА

Единственият тури-
зъм, който процъфтя-
ва у нас, е изборният. 
При него ти дават пари, 
вместо ти да харчиш от 
своите. А зад изборните 
туристи седи пазителката 
темида с широко затво-
рени очи... 

наближат ли избори, 
навред се размирисва на 
кебапчета. като на селски 
мегдан, където, за да бъде 

избран, местният управ-
ник раздава като за по-
следно на електората ска-
ра и бира. Е, под формата 
на кюфтаци могат да бъ-
дат различни неща - ориз, 
брашно, боб, олио... 

но най-големият юруш 
е на финикийските знаци. 
в зависимост от дълбо-
чината на джоба на мера-
клията за топло държавно 
местенце, шепата със сре-
бърници варира от 50 до 
100 и нагоре левчета. Ако 
пък сметката му е тънка, се 
намират други, с по-дебела, 
които броят банкнотите. С 
уговорката, че като седне в 
мекото кресло, длъжникът 
ще върне кредита - я с ня-
коя обществена поръчка, я 
с привлекателна длъжност. 
така де, безплатен обяд 
няма...

Бързайте, бързайти, ме-
раклии за власт! Бързайте 

да си купите меките и удоб-
ни кресла на местни управ-
ници, че има опасност друг 
да наддаде повече и да ви 
изпревари. 

независимо, че до 
местния вот остават ня-
колко месеца, някои по-
хитри наследници на бай 
Ганьо вече са сложили 
тигана на печката. нищо, 
че рибата е още във вода-
та. Защото най-сладко е 
да не нарушаваш закона, 
а само лееекичко да го 
позаобиколиш. Ей, така, 
с финес и няколко десе-
тачки.

Днес в една община 
жителите й се броят на 
пръстите на едната ни 
ръка, утре скачат трой-
но. и това не е голямото 
преселение, а поредна 
изборна шашмичка. не, 
не се стряскайте, като чу-
ете, че със 78 на сто или 

68 931 човека са смени-
ли настоящия адрес и са 
мигрирали от едно насе-
лено място в друго. Мно-
го са, ще кажете. Да, ама 
сроковете текат и ако не 
се спазят, водопадът от 
финикийски знаци, може 
да стане излишен. 

в 13 общини нара-
стването на регистраци-
ите е повече от 10 пъти. 
в морския Созопол из-
борният туризъм е изпре-
варил плажния, и мигри-
ралите там сега са с три 
пъти повече от миналата 
година. 

Да, по-лесно е с из-
мама да се намърдаш във 
властта. А темида ще 
продължава да стиска очи 
под стегнатата превръзка  
и да се прави, че нищо не 
се случва.

Шшшт, тихо, да не я 
събудим...
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Аида ПАникян

Не е лесно във всичко добро да си по-
следен място, а в лошото - първи. Но и с 
това се свиква. особено ако продължава 
повече от 30 години. 

Прогнозите за продължителността на 
живота са критичен инструмент за про-
следяване на благосъстоянието на обще-
ството, но за политиците тенденциите 
също са фундаментални за разработва-
нето на правителствени политики.

България е последна сред страните от 
Ес по показателя. според европейската 
статистика страната с най-висока про-
дължителност на живота при раждане е 
испания - средно 83,3 г., а с най-ниска е 
България - 71,4 г., което е почти колкото 
в периода 1974-1976 г. 

и докато в Ес очакваната средна 
продължителност на предстоящия жи-
вот нараства, то за населението на Бъл-
гария за периода 2020-2022 г., е 71,9 г. и 
намалява с 1.7 г. в сравнение с 2019-2021 
г., сочат последните данни на Нси. от 
статистиката поясняват, че показателят 
за очакваната продължителност на жи-
вота показва средната продължителност 
на предстоящия живот на новородените 
при хипотеза за неизменност в интензив-
ността на наблюдаваната през дадена го-
дина повъзрастова смъртност.

Трета национална 
катастрофа?

Преди време свой личен анализ на-
прави директорът на иссио към кНсБ 
Любослав костов, който пресметна, че 
от 2013 до 2023 г. животът на нацията се 
е съкратил с 82 години, което той нарече 
трета национална катастрофа и допълни, 
че на ден се раждат 28 души по-малко и 
умират 41 души повече спрямо 2013 г. 

Причините с български адрес за по-
кратката продължителност на живота на 
хората у нас са много и различни. Затова 
е трудно да се посочи коя е най-важната. 
във всеки случай, поне от 25-30 години 
всяка от тях очаква своето решение. факт 
е, че по официални данни за 3 години 
ковиД-19 уби близо 38 400 души (поло-
вин Габрово), а по неофициали може да 
са много повече. разбира се, 2020 г. беше 
кризисна за целия свят заради пандемията 
и тогава Нси отчете едно от най-високи-
те нива на смъртност в историята на дър-
жавата, а данните са сравними с годините 
на т.нар. испански грип.

20% не вземат лекарствата 
си заради пари 

Доплащането на лекарства и меди-
цински услуги може да се приеме като 
един от важните фактори. На практика 
за здраве българинът не плаща само 8% 
осигуровка към НЗок, а и през данъ-
ците си към бюджетите на държавата и 

на общината, здравни застраховки към 
частни фондове и пр. освен това, често 
му се налага да доплаща медицински 
услуги и лекарства. според доклади на 
Еврокомисията българските граждани 
трябва да доплащат 60 до 70% за лекар-
ства, 15-20% за болнично лечение, 25-
30% за извънболнична помощ. от евро-
пейските доклади става ясно, че нивата 
на доплащане на услуги в болничната и 
извънболничната помощ у нас и в други 
страни на Ес са сходни. у нас големият 
проблем е доплащането на лекарствата, 
което е около 2 пъти повече от останали-
те страни на съюза. 

Данните от доклад на Европейския 
клон на сЗо сочат, че през 2018 г. 1 от 
5 домакинства е извършило плащания от 
джоба си, които надвишават поне с 40% 
капацитета му за здравни разходи. от 
друга страна, преди време, в свой доклад 
световната банка препоръча на България 
да намали ДДс на лекарствата “до сход-
но равнище с други страни от Централна 
и източна Европа”. според експертите 
високият налог има по-сериозна тежест 
върху по-бедните.

Данните от изследване на “тренд” и 
Експертния клуб за икономика и поли-
тика (ЕкиП) от 2022 г. показаха, че от 
анкетираните 20% заявяват, че са прину-
дени да се откажат от лечение, защото 
не могат да си го платят. това са около 1 
млн. души, предимно над 50 г. въпреки 
напредъка на медицината, в страна от Ес 
около 1 млн. души не могат да си позво-
лят в повечето случаи дори стандартно 
лечение!

Живот над 65

очакваната продължителност на жи-
вота на 65 г. се отнася до средния брой 
години, които може да се очаква да 
живее човек на тази възраст. Например 
очакваната продължителност на живота 
при раждане за някой, роден през 1958 
г. и днес е на 65 г., не отчита съвремен-
ни променливи, като подобрен начин на 

живот, напредък в здравеопазването и 
т.н. според Евростат през 2021 г. най-
дълго се очаква да живеят французите и 
испанците след 65 г. - 21,4 г., а най-крат-
ко българите - 13,6 г. 

Данните на българската статистика 
са по-различни. очакваната продължи-
телност на живота за навършилите 65 г. 
е 14,2 години, като за мъжете тя е 12 г., а 
за жените - 16,1 г. каквито и да са числа-
та, факт е, че в сравнение с 2012 г. през 
2022 г. очакваната продължителност на 
живота на навършилите 65 намалява с 
1,4 години.

Мръсният въздух

Доклад на швейцарската компания за 
технологии IQAir поставя България на 
55-о място сред 131 държави по замър-
сеност на въздуха. За утеха, Гърция е на 
50-о място, но румъния е на 60-о. Пър-
венецът в негативната класация е Чад. 
в проучването нивата на качеството на 
въздуха са измерени въз основа на кон-
центрацията на частиците известни като 
PM 2.5, които увреждат белите дробове, 
а излагането на такива прахови частици 
може да доведе до инфаркт, астма, пар-
кинсон, алцхаймер, рак, диабет, сери-
озни репродуктивни проблеми, дори до 
преждевременна смърт. 

По данни на сЗо всяка година в 
България умират около 15 хил. души 
вследствие на заболявания, причинени 
от мръсния въздух. 

“България е на осмо място в Европа 
по брой загинали вследствие на мръсен 
въздух, но не на глава от населението. 
когато преизчислим тази бройка на база 
населението се качваме на второ място 
в Европа”, коментира пулмологъст д-р 
александър симидчиев по време на 
кръгла маса в Народното събрание “Чист 
въздух за здраве”, организирана от сдру-
жение “въздух за здраве” и лекарската 
мрежа към него.

Сред първите в Европа  
по пушене и пиене

Пушачите у нас се увеличават, стана 
ясно от данни, които преди време пред-
стави представителят на сЗо в България 
доц. Михаил околийски. около 30% от 
момчетата и 40% от момичетата във въз-
растта 13-15 г. и 16-18 г. системно упо-
требяват цигари. той е  категоричен, че 
електронните и т.нар. бездимни цигари, 
които се рекламират като по-малко вред-
ни, не са. 

в началото на годината доклад на 

сЗо за Европа показа, че България е в 
първата десятка на европейците, консу-
миращи алкохол. През 2019 г. с най-ви-
сока консумация на алкохол на глава от 
населението е Чехия (14,3 л), а България 
е с 12,5 л годишно. Данни на асоциация 
на производителите, вносителите и тър-
говците на спиртни напитки сочат, че 
през 2022 г. са пили повече, отколкото 
през предходната.

Не на последно място е тъжната кон-
статация, че у нас в сравнение със стра-
ните от Ес са

двойно по-високи нива на 
преждевременна смъртност 

става въпрос за смъртност преди 75 
г. тя има два показателя - предотвратима 
и лечима. Предотвратимата се определя 
като смърт, която може да бъде избегна-
та главно чрез обществено здравеопаз-
ване и интервенции за първична превен-
ция. Лечимата смъртност може да бъде 
избегната главно чрез здравни интервен-
ции, включително скрининг и лечение.

През 2018 г. смъртността от лечими 
болести в България е била 188 на 100 хил. 
души, което два пъти повече от средното 
за Ес - 92 на 100 хил. това отразява как-
то по-високото разпространение на тези 
заболявания в сравнение с други стра-
ни от Ес, така и по-ниското качество и 
ефективност на здравните грижи. тряб-
ва ли да подчертаем необходимостта от 
ефективни стратегии и политики за пър-
вична превенция за подобряване на диаг-
ностиката и лечението? това е работа на 
държавата, на здравните власти. Докато 
световните телевизии и информационни 
сайтове бълваха ефектни клипове за пол-
зата от ваксинирането срещу ковиД-
19, у нас крясъците на шепа антиваксъри 
в социалните мрежи, трайно сложиха 
България на опашката по ваксинирани 
и начело по процент починали. Да, през 
2022 г. се завъртя за кратко някакво кли-
пче на МЗ по 1-2 телевизии, но вероятно 
и създателите му вече не помнят съдър-
жанието му. колко деца у нас знаят как 
да помогнат на съученик с астма или с 
диабет? колко деца знаят на кой телефон 
да се обадят, когато техен близък има 
симптоми на инфаркт или инсулт? кол-
ко поколения са пропуснали знанията по 
първа помощ? Може да изглежда дреб-
наво, но трябва да се започне с с малките 
крачки. иначе още 45 години няма да ни 
стигнат, за да имаме Национална детска 
болница (първата й копка бе през 1978 
г.- б.а.) и още много години до първия 
медицински хеликоптер.

Да доживееш до  
библейска възраст
ЗащовБългарияпродължителносттанаживотаесреднай-нискитевЕвропа?
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ВъзможнитесценариизакраянаукраинскатаВойна

РУСИЯ НЕ МОЖЕ 
ДА ЗАГУБИ, УКРАЙНА 
НЕ МОЖЕ ДА ПОБЕДИ

„това, което правим в Украйна сега, е просто масирана ата-
ка срещу украинците. ние вкарахме Украйна в капана на прокси 
война срещу русия и те са погълнати от геополитическите ма-
шинации на неоконсерваторите в Белия дом“, заяви робърт Ф. 
кенеди-младши в интервю в ютюб канала на канадския медиен 
коментатор Джордан Питърсън.

обяснявайки какво разделя позицията му за Украйна от тази на 
президента Джо Байдън, кенеди-младши уточни, че въпреки че раз-
бира подкрепата на обикновените американци за Украйна от „състра-
дание“ и като „хуманитарна мисия“, в действителност „всяка стъпка, 
която сме предприели, всяко решение, което сме взели, изглежда е 
имало за цел да удължи войната и да увеличи кръвопролитията“.

кенеди-младши припомни изказване на Байдън, в което се на-
меква, че истинската цел на САЩ в Украйна всъщност е да предиз-
викат „смяна на режима в Москва - мечта, която неоконсервативните 
съветници във вашингтон преследват от десетилетия“.

„Збигнев Бжежински - техният доайен и философ - каза, че стра-
тегията на САЩ трябва да е тази: да засмучем русия в поредица от 
войни в малки страни, където можем да я изтощим. Лойд остин - 
министър на отбраната, през април 2022 г. заяви, че нашата цел в 
Украйна е да деградираме руската армия и да влошим способността 
й да се бие навсякъде по света. това е обратното на хуманитарна ми-
сия. Сега превърнахме Украйна в кланица, погълнала 350 000 млади 
украинци. те лъжат за това колко хора са загинали, Пентагонът го 
крие от американския народ, Украйна го крие от своя народ. Пре-
върнахме тази бедна нация в поле за убиване на идеалистични млади 
деца, за да прокараме геополитически дневен ред, нямащ нищо общо 
с Украйна“, каза кенеди-младши.

На стр. 9

  �
Рено ЖиРаР

на азиатския форум за си-
гурност “Диалог Шангри-Ла”, 
който се проведе в Синга-
пур, индонезия предложи нов 
мирен план за Украйна. той 
предвижда незабавно прекра-
тяване на огъня по сегашната 
фронтова линия, последвано 
от създаването на обширна де-
милитаризирана зона по тази 
граница, където ще трябва да 
бъдат изпратени миротворци. 
Съдбата на областите, изцяло 
или частично заети от русия, 

ще се решава на референдуми 
под наблюдението на оон.

Правителството на Джакар-
та излезе с тази инициатива, 
защото смята, че е време да се 
прекратят военните действия. 
Стратегически нито една от две-
те страни няма да може да нало-
жи визията си на противника в 
обозримо бъдеще. никой не е 
в състояние да спечели. Близ-
ки до кремъл руски идеолози 
с носталгия по екатерининска-
та “новорусия” все още могат 
да мечтаят за превземането на 
одеса, но това няма да се случи. 
Украйна се превърна в непри-

стъпен бастион - благодарение 
на храбростта на своите войни-
ци и на доставеното от Запада 
високотехнологично оръжие. 

Що се отнася до украи-
нците, от тях все още се оч-
аква голямо контранастъпле-
ние, обявено през последните 
месеци. Без решителна военна 
победа киев няма да може да 
наложи на Москва своя ми-
рен план, който президентът 
Зеленски  изложи на срещата 
на върха на Г20 в Бали на 15 
ноември 2022 г. 

На стр. 9

робъртФ.кенеди-младшипред
канадскияжурналистджорданпитърсън:

Това е непростимо: 
Поставихме ядрени оръжия 
в Румъния и Полша за 
превантивен удар срещу Русия
КандидатътзапрезидентнаСАЩот
Демократическатапартияопределя
руско-американскатапроксивойна
вУкрайнакато„кланица“,погубила
стотицихилядиукраинскивойници
сгеополитическацел
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снимкибта

Хиляди се събраха на Червения площад в Москва за концерта, посветен на Деня на Русия. 
Той се отбелязва на 12 юни от 2001 г. насам и се смята “най-младия” национален празник в страната

„Европа сега” печели
изборите в Черна гора
10-месечнатаформациящеправикоалиция
свсеки,койтосподеляевроинтеграцията

Президентът на САЩ Джо Байдън 
прие в Белия дом генералния секретар 
на НАТО Йенс Столтенберг. Основна 
тема на срещата бе наследникът на 
датския политик начело на НАТО. 
Столтенберг ще се оттегли от 
поста през септември

новото проевропейско 
движение “Европа сега” 
печели предсрочните пар-

ламентарни избори в Черна 
гора, но ще трябва да търси 
коалиционни партньори. За 
формацията, която подкре-

пя по-тесни връзки със Сър-

бия, са гласували 25,6% от 
участвалите във вота според 
Центъра за мониторинг и 
проучване (ЦеМИ).

на второ място с 23,8% 
е Демократичната партия на 
социалистите (ДПС), чийто 
лидер доскоро бе бившият 
президент Мило Джуканович. 

обвиняваният за връзки с ма-

фията Джуканович, който бе 
в управлението на страната 
около 30 години, се оттегли от 
лидерския пост, след като през 
април изгуби президентския 
балотаж от единия от лидерите 
на “Европа сега” - настоящия 
президент Яков Милатович.

Единият от основателите 
на “Европа сега” Милойко 
Спаич определи изборната 
победа в неделя като исто-

рическа. “в Европа не се е 
случвало извънпарламентар-

на партия, която съществува 
от десет месеца, да победи на 

избори”, каза той на прескон-

ференция в Подгорица. По ду-

мите му формацията ще търси 
партньори за правителство 
сред всички, които споделят 
ценностите на “Европа сега” 
и ще формира проевропейско 
правителство. Спаич изклю-

чи коалиция с ДПС, която 
управлява от 1990 до 2020 г., 
както и с движението УРА на 
настоящия премиер Дритан 
Абазович.

УРА участва в изборите 
в коалиция с Демократите 
на бившия председател на 
парламента Алекса Бечич. 

коалицията печели 12,3% 
от гласовете. Пред нея е ко-

алицията “За бъдещето на 
Черна гора” с подкрепа от 
14,8%. Формацията е със-

тавена от две партии, част 
от разпадналия се през май 
проруски и просръбски Де-

мократичен фронт, който 
беше в основата на съставя-

нето на правителство след 
изборите през 2020 г.

Избирателната актив-

ност по данни на ЦеМИ е 
била 56,6 на сто. Черна гора 
е член на нАто и кандидат 
за ЕС.

По-голямата част от света подкрепя действията на Ру-

сия в Украйна, докато САЩ са загубили доверието му, за-

яви известният журналист от САЩ и носител на награда-

та “Пулицър” Сиймор Хърш. “Делът на страните, особено 
в Африка и Азия, които са престанали да бъдат проамери-

кански и са станали проруски, е поразителен. Много над 
половината от населението на планетата подкрепя Русия 
в нейната война”, каза Хърш.

Украинската армия е завзела три села около Артьо-

мовск и според руските сили е понесла големи загуби. в 
донецкото направление Украйна е концентирала части 
край градовете Угледар и Авдеевка. но нейна бригада е 
понесла тежки загуби при въздушни удари в района на 
Серебрянск.

Ядрените държави увеличават броя на разположените ядре-

ни бойни глави на фона на войната в Украйна, предупреждава 
Стокхолмският международен институт за изследване на мира. 
САЩ са увеличили броя на бойните глави в готовност от 1744 
на 1770, а Русия - от 1588 на 1674. около 2000 бойни глави по 
света - почти всички на Москва и вашингтон, очакват натискане 
на копче. 

Експертите от Стокхолм с тревога отбелязват спирането на 
диалога между Москва и вашингтон за стратегическата стабил-

ност. 
в интервю пред американския журналист Стивън Гарднър 

бившият агент на ЦРУ Рей Макгавърн заяви, че все пак САЩ се 
опитват да сведат до минимум риска от ядрен конфликт с Русия, 
разбирайки, че “тя ги превъзхожда”.

в кметството на Париж 
е създадена работна група 
за “съвместното същест-

вуване” с плъховете. тя 
трябва да подобрява жи-

вота на гражданите в ус-

ловия на неконтролирана 
популация на гризачи във 

френската столица. Зам.-
кметът Ан Суйри разкри, 
че групата ще предприе-

ма такива мерки, че “жи-

вотът на парижани да не 
бъде непоносим”.  Съще-

временно тя увери пред 
местния канал CNEWS, 

че плъховете “не са про-

блем за общественото 
здраве”. 

Идеята на кметството 
бе приветствана от еколо-

гичните нПо, които по-ра-

но настояваха за “несмър-

тоносни” методи за борба 

с градските плъхове. 
Според интернет пор-

тала deratisateur.com днес 
градът е обитаван от око-

ло 5 милиона гризача - 
падат се приблизително 
по два плъха на парижа-

нин.

Расте броят на ядрените
ракети в готовност

Сиймор Хърш: Светът
подкрепя Русия

Предложиха на парижани да свикват с плъховете

Почина Силвио Берлускони
Бившият четирикратен преми-

ер на Италия и експрезидент на ФК 
“Милан” Силвио Берлускони почина 
на 86-годишна възраст. Той бе хос-
питализиран от петък в клиника 
в Милано за планирани тестове за 
левкемия. Отделно състоянието му 
се влошаваше заради възпаление на 
дробовете.

Сорос предава 
щафетата на сина си

92-годишният американски фи-
нансов спекулант Джордж Сорос 
предава контрола върху фондовете 
си на стойност 25 милиарда долара 
на сина си Александър. 37-годишни-
ят Сорос-младши досега беше зам.-
председател на фондация “Отво-
рено общество” и един водачите 
на Световния стопански конгрес 
“Млади световни лидери”.

Арестуваха бившия 
шотландски премиер

Полицията задържа за разпит 
бившия премиер на Шотландия Ни-
кола Стърджън в рамките на раз-
следване, свързано с финансирането 
на Шотландската национална пар-
тия. Има съмнения, че тя е израз-
ходвала неправомерно 600 хил. лири 
от партийната каса, предназначе-
ни за кампанията за независимост 
на областта. 

Хърватската полиция 
задържа западноевропейски 
педофили

Полицията в хърватския град 
Пула е задържала двама туристи за 
детска порнография. Гражданите 
на Белгия и Германия били заловени 
от охраната на местен плаж, дока-
то снимали тайно с телефоните си 
голи момченца.  

Изригна филипинският 
вулкан Майон

Около 13 хиляди души са били 
евакуирани от североизточните 
части на Филипините, след като 
вулканът Майон изригна. Смята 
се, че той ще продължи да изхвърля 
лава и пепел поне до края на седми-
цата. 

САЩ се завръщат 
в ЮНЕСКО

САЩ обявиха, че се завръщат в 
ЮНЕСКО шест години след като 
администрацията на президента 
Тръмп напусна организацията. Спо-
ред Държавния департамент целта 
е да се уравновеси все по-засилваща-
та се роля на Китай в агенцията на 
ООН. 
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От стр. 7

Планът съдържа чети-
ри точки - “справедливи” 
от гледна точка на между-
народното право, но нереа-
листични в геополитически 
план: признаване от русия 
на нейната “агресия”, “връ-
щане“ на крим на Украйна, 
съд над “военните престъп-
ници”, публично изплащане 
на репарации (единственият 
приемлив за кремъл вариант 
би бил незабележимо възоб-
новяване на отстъпките за 
доставяния на украинците 
газ, както се практикуваше 
от 1992 до 2008 г.). но само 
един отчаян   Путин би се съ-
гласил на такива условия.

Засега руският президент 
не се обезсърчава. Армията 

му не е отстъпвала след от-
теглянето си от Херсон през 
октомври 2022г., няма въ-
трешни протести в страната, 
а подкрепата за Москва от ос-
таналия свят (незападния) не 
отслабва, както видяхме на 
срещата на върха на БрикС, 
провела се в кейптаун с учас-
тието на Сергей Лавров.

очевидно е, че специал-
ната военна операция нанесе 
на русия големи щети (загу-
ба на престиж, напускане на 
прозападните елити, прекра-
тяване на доходоносната тър-
говия със Запада, отслабване 
на политическото и култур-
ното влияние върху бившите 
съюзни републики), но Пу-
тин все още не  е изтощен. 
неговият ресурс, подобно на  

този на страната му, не е из-
черпан.   

Днес не можем да бъдем 
сигурни нито в поражението 
на Украйна (предвид мащаби-
те на оказваната й от Запада 
финансова и военна помощ), 
нито в поражението на ру-
сия (поради стратегическата 
дълбочина на замислите на 
страната и нейния квази-съюз 
с китай). към това трябва да 
добавим умората на пехотата. 
Що се отнася до украинците, 
те все по-често си задават 
този въпрос:  струва ли си да 
умираме за рускоезичните ре-
гиони – Донбас и крим? 

именно в такава безизход-
на ситуация може да се появи 
реалистичен мирен план. ин-
донезийската инициатива е 

добра. изключително важно 
е Западът да добави към нея 
част от политиката на “мор-
кова”, за да избави конфлик-
тните страни от екстремизма, 
пагубен както за тях, така и 
за целия свят. 

Украйна трябва да полу-
чи реални гаранции за си-
гурност, тъй като си спомня, 
че ангажиментите за тери-
ториална цялост (в замяна 
на отказ от атомно оръжие), 
дадени й на конференцията в 
Будапеща (декември 1994г.), 
не са изпълнени. ЕС  и САЩ 
трябва да отделят огромни 
средства за инвестиции в 
нейната инфраструктура. Ук-
райна трябва да почувства, 
че след десет години може да 
стане новата Полша.

Президентът на Франция 
не без основание предложи 
да се разработи архитектура 
на сигурността за Москва – 
даже и само за да се освободи 
от “комплекса, че се намира 
под обсада”. Би могло да се 
предложи постепенно отме-
няне на западните санкции в 
зависимост от дела на финан-
совото участие на русия във 
възстановяването на украин-
ската икономика.

Международният наказа-
телен съд е прекрасно изо-
бретение, но усилията му  по 
отношение на суперсилите, 
било то вашингтон или Мос-
ква, са неефективни. Днес 
спешно трябва да се прекрати 
изтребването на украинската 
и руската младеж.

От стр. 7
   
кандидатът за президент характеризира кон-

фликта като „схема за пране на пари“ от военно-
промишления комплекс на САЩ. Запитан какво 
би направил като президент, за да сложи край на 
украинската криза, кенеди-младши отговори, че 
решението е „очевидно“ и че той ще работи за пос-
тигането му в „първия ден“.

„руснаците искаха да уредят това от самото 
начало и бяха много ясни за това, което искат. те 
искат нАто да обещае да не влиза в Украйна, кое-
то трябваше да направим. не трябваше да поставя-
ме нАто в 14 държави в източна Европа. когато 
руснаците закриха Съветския съюз през 1991 г. и 
изтеглиха 400 000 войници от източна Германия, 
като така позволиха на нАто да обедини Герма-
ния,  те казаха: „нашето условие за това огромно 
помирение, което правим, е никога да не премест-
вате нАто на изток“. 

и Джордж Буш им обеща: „няма да преместим 

нАто и на сантиметър на изток.  но през 1997 
г. Збигнев Бжежински изложи друг план, с който 
преместихме нАто не с един инч, а с хиляда мили 
на изток, след това поставихме ракетни системи 
AEGIS в Полша и румъния, които са способни да 
носят ядрени бойни глави. А те са на няколко ми-
нути от русия и могат да обезглавят цялото руско 
ръководство, ако искаме да започнем превантивна 
война. това е непростимо“, каза кенеди-младши.

кандидатът посочи, че вашингтон няма да 
позволи на чужда сила да направи нещо подобно 
в Западното полукълбо, припомняйки, че чичо 
му Джон Ф. кенеди „не е живял с това“ по време 
на кубинската ракетна криза през 1962 г., когато 
СССр и САЩ бяха доведени до ръба на война за-
ради съветските ракети в куба и американските 
ракетни комплекси в турция.

кенеди-младши също обясни какви са коре-
ните на украинската криза: “вашингтон свали 
демократичното правителството на виктор Яну-
кович през 2014 г. и похарчи 5 милиарда долара. 
това извърши ЦрУ, чрез USAID и националния 
фонд за демокрация. ние унищожихме тази де-
мокрация и поставихме в киев правителство, ко-
ето неоконсерваторите в Белия дом и виктория 
нюланд избраха два месеца по-рано по телефона. 
всъщност избрахме новото правителство преди 
преврата.това правителство започна гражданска 
война срещу руското население в Донбас, уби-
вайки 14 000 руснаци“.

кенеди-младши не е единственият политик, 
оценяващ по този начин кризата между русия и 
САЩ. Джордж кенан - архитектът на политика-
та за ограничаване след втората световна война, 
нарече решението за разширяване на нАто на 
изток „безпрецедентна агресия срещу русия след 
Студената война, която търсеше приятелство със 
Запада…“

РУСИЯ НЕ МОЖЕ ДА ЗАГУБИ, 
УКРАЙНА НЕ МОЖЕ ДА ПОБЕДИ

Френската дипломация извърши серия от грешки по от-
ношение на Сирия и руската федерация. русия е европейска 
страна, точно както и Украйна. Писатели като Чехов, Гогол 
и Достоевски са част от европейската цивилизация – гръко-
римска и християнска.

Френската дипломация има мисията да върне русия в ев-
ропейското семейство, в което тя е била от Петър I насам. 
вместо това западната дипломация се опитва постоянно да 
изолира Москва и налага санкции.

русия е издръжлива страна, мислите ли, че можете да 
промените политиката на народ, който е издържал 870 дни 
обсада на Ленинград?

не е тайна, че Западът гледа с презрение на православ-
ния свят. През 1453 година Западът позволи на османците да 
превземат константинопол, а през 1999 нАто бомбардира 
Белград и бе създадено косово, което се превърна в център 
на търговия с наркотици, оръжие и човешки органи.

всъщност до анексията на крим можеше изобщо да не 
се стигне, ако западните външни министри бяха обещали 
на русия три неща: че Украйна няма да влиза в нАто, че 
Севастопол винаги ще е на разположение на руския Черно-
морски флот и че руският език ще бъде втори официален в 
Украйна…

2018г.Коментарна
реноЖирарвъвв.„Фигаро“:

Русия е преживявала 
и по-страшни неща 
от западните санкции

Руска морска армада в Севастопол

робъртФ.Кенеди-младши:

Това е непростимо: Поставихме…

След избухването на украинската война полските ВВС получават 
модерни американски изтребители и транспортни самолети

Норвегия договори с Румъния 
продажбата на 32 изтребителя F-16. 
Румънските ВВС ще получат 
употребяваните машини за 388 млн. евро
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Русия поясни ясно сво-

ите цели. И тъй като тя не 
започва ядрена война, това 
означава, че всичко върви по 
нейния план, смята наблю-

дателят на 19Forty Five Бр-

ендън Вайхерт. Според екс-

перта руснаците “ще пуснат 
ядрения джин от бутилката” 
само ако наистина започнат 
да търпят поражение.

конфликтът в Украйна от-
ново навлиза във фаза на изо-
стряне. Ударът по язовирната 
стена на каховската водноеле-
ктрическа централа на Днепър 
доведе до екологична и хума-
нитарна катастрофа.

колкото и да е странно, 
руската страна все още се въз-
държа от използване на ядре-
но оръжие, въпреки че невед-
нъж е заплашвала с това. това 
навежда на мисълта, че ако 
руснаците наистина губят тол-
кова силно, колкото твърди 
западната преса, те вече биха 
изпратили своя убедителен 
сигнал на Запада, като изстре-
лят ядрени ракети.

Повечето представители на 
Министерството на отбраната 
на САЩ, които познавам, твър-
дят, че Москва не прави това, 
защото знае, че са й поставили 
шах и мат, и сега тя се опитва 
да намери политически прием-
лив изход от днешното тежко 
положение. Първоначално аз 
също се придържах към тази 
логика. но изглежда реалната 

ситуация е по-различна.
Руснаците ясно маркираха 

червените си линии. Ако оч-
акваното контранастъпление 
на украинските сили започне 
сериозно и ако то действител-
но застраши контрола на Ру-
сия над кримския полуостров, 
Москва, по мое мнение, ще 
употреби ядрено оръжие.

който и да е взривил бен-
та на каховския язовир, едно 
е ясно: разрушаването му оз-
начава, че руснаците няма да 
могат да се придвижат в оде-
ска област на Украйна. нещо 
повече - притокът на чиста 
вода в руския крим също се 

прекрати.
Има предположение, че 

украинските войски са започ-
нали да атакуват преградната 
стена на каховската вЕЦ още 
от началото на годината.

Преди няколко месеца 
руските войски евакуираха 
руското население от контро-
лирания от тях ляв бряг на 
Днепър. Армейските части 
започнаха да създават голе-
ми запаси от питейна вода в 
крим, сякаш предвиждайки 
предстоящото разрушаване 
на водохранилището. освен 
това Русия изтегли ядреното 
гориво от Запорожската АЕЦ 

много преди експлозията на 
каховския язовир. 

от друга страна, напълно 
възможно е Русия да е пред-
приела изброените по-горе 
предпазни мерки, подготвяй-
ки се да изпълни своя план за 
взривяване на бента, с което да 
задържи планираното украин-
ско контранастъпление.

Разбира се, ако язовирът 
е разрушен от руснаците, се 
получава, че те самите са уби-
ли много от своите хора и са 
унищожили критично важна 
техника. такава вероятност съ-
ществува. Случва се руснаците 
да се държат като луди.

Би било напълно разумно 
обаче да се предположи, че все 
пак украинците са извърши-
ли атаката срещу каховската 
вЕЦ. в крайна сметка Украйна 

води отчаяна борба за оцеля-
ване. тя се нуждае от всякаква 
помощ, която може да получи. 
отчаяните времена изискват 
отчаяни мерки.

който и да стои зад разру-
шаването на язовира - било то 
Украйна или Русия, именно 
тази страна е била обзета от 
силно отчаяние.

Ако украинците са напра-
вили това, значи те губят вой-
ната, а западната преса просто 
ги прикрива. 

Ако пък руснаците са го 
направили, то те се чустват в 
безизходно положение. тогава 
е напълно възможно, в отчаян 
опит да избегне катастрофал-
но и унизително поражение 
от слабите украинци, Москва 
сериозно да се замисли да при-
бегне до ядрено оръжие.

Обсъжда се възможността между-

народните батальони, разположени 
в четири съюзнически страни, сред 
които и България, временно да бъ-

дат разширени до бригади, за да бъ-

дат използвани при криза...

това заяви посланикът на САЩ в 
нАто Джулиан Смит пред БтА. Пред-
лагаме част от интервюто:

- НАТО разработва регионални 
планове за готовност. В случая с 
България, виждате ли необходимост 
от повишено присъствие на НАТО в 
нашата страна - в брой военнослу-
жещи и количество техника?

- След като Русия нахлу в Украй-
на, нАто прие съвместно решение за 
създаване на четири международни 
батальона по Източния фланг и един 
от тях е в България. Знам, че нашите 
италиански приятели ръководят този 
батальон, но и други държави имат 
принос.

въпросът не е да се променя същ-
ността на този батальон, а да може той 
да се разгърне до бригада, ако бъдем 
изправени пред някаква криза или кон-
фликт. Държавите от Алианса прове-
ряват възможността да разширят тези 
батальони до бригади, но не за посто-
янно и не с едновременно присъствие 
на бригади във всяка от страните, а за 
да знаем, че при спешна нужда нАто 
ще е в състояние да реагира.

това сега е целта, работим също 
и по регионалните планове, за да сме 

сигурни, че можем да защитим всяка 
педя от територията на нАто.

- България очаква доставка на 
поръчаните изтребители Ф-16 след 
две години. Може ли графикът да 
бъде засегнат от войната и нужди-
те на Киев от западни изтребители 
и какво препоръчвате да се направи 
междувременно, да продължи ли ра-
ботата със съветските машини?

- Знам за молбата на България за 
Ф-16, следим отблизо този въпрос. 

Разбираме, че България би желала 
да получи тези изтребители възмож-
но най-скоро. Заради пандемията се 
оказахме пред изненадващи закъсне-
ния в световната верига на доставки. 
Пентагонът работи по този въпрос. 
надяваме се да напреднем колкото е 
възможно по-бързо. 

Засега САЩ не могат да доставят 
Ф-16 на Украйна. Знаем, че други дър-
жави може да приемат друго решение, 
те имат правото да решат сами, ако 
искат да предадат Ф-16 на киев. Сега 
усилията ни са насочени към противо-
въздушната отбрана, бронираната тех-
ника, артилерията и боеприпасите...

Кой взриви Каховската ВЕЦ?
ВоенниятнаблюдателБрендънВайхерттърсиотговорнаедин
съдбоносенвъпрос:ЗащоРусиянезапочваядренавойнасУкрайна?

Каховската ВЕЦ преди взривяването й

Останките от ВЕЦ-а след взрива

АмерикАнскАтАпослАничкАвнАто:

При конфликт батальонът ни в България става бригада

Българо-американско военно учение 
на полигона „Ново село“

 
 
 
 
 
 
 
 
Западните страни се сблъскват с труд-
ности при обезпечаването на украинските 
власти с оръжие, тъй като заявките от 
Киев идват почти всеки ден и често се 
променят, а някои държави са близо до 
изчерпване на запасите си. Това е постоян-
но развиващ се процес с много компоненти. 
Трябва да се обърнем към непрекъснато 
променящия се списък с искания, идващи от 
Киев. Получаваме поток от нови искания и 
се опитваме, заедно с нашите съюзници, да 
определим на кои от тях може да отгово-
рим и кой какво е готов да предостави...

признАниетонАпослАник
ДжулиАнсмит(16юни2022г.):

Киев постоянно иска оръжия, 
запасите ни се изчерпват
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 Г-н Дечев, какви сигнали ид-
ват от пленарната зала за прави-
телство № 102?

- Много и разнопосочни сигнали 
още в първите дни след формиране-
то на това правителство, което за нас 
до голяма степен беше очаквано, тъй 
като съвсем разбираемо и предвиди-
мо правителството ще бъде изправе-
но пред много сериозни трудности 
и предизвикателства. няколко са 
причините за това. на първо мяс-
то средата, атмосферата, в която бе 
създадено това правителство - хаос, 
разпад на държавността, воюващи 
институции, тежката форма на недо-
верие към формациите, които създа-
доха това правителство. 

трябва да отчетем и ситуацията с 
исканите имунитети на лидерите на 
тези управленски формации. и не на 
последно място трябва да отчетем, че 
това е правителство, което беше съз-
дадено от зор, а не да реализира оп-
ределени политики или за да решава 
проблемите на хората. неслучайно 
ние го нарекохме “правителство на 
имунитетите и на омертатаУ.

 Да, много неща ескалираха 
и сякаш сега ги виждаме в 49-ото 
Народно събрание. Вашият лидер 
Корнелия Нинова заяви, че послед-
ният месец и половина паралелна-
та държава се е прегрупирала, за да 
оцелее и да продължи да управлява. 
Добре, обаче г-н Дечев, вие от БСП 

също сте част от тази паралелна 
държава, и това, което се случва 
днес, не е ли резултат от предиш-
ни управления и неправилно взе-
мане на решение в едно предишно 
време?

- Хващам се за вашите думи - “па-
ралелна държава”. Много е важно 
хората да помнят, че именно БСП 
преди около 7 години въведохме тоя 
термин и водихме една много сери-
озна битка с ГерБ най-вече именно 
по отношение на паралелната държа-
ва, на дълбоката държава. За съжале-
ние, с времето това сякаш се забрави, 
и едва когато ескалираха събитията, 
както казахте, отново хората  се сети-
ха, че тя тая паралелна държава не е 
спирала да съществува, и тя си рабо-
ти. така си мисля, че тепърва има да 
излизат и други интересни неща. 

БСП, може би малко нескромно, 
но съвсем вярно ще кажа, че е един-
ствената парламентарна група от на-
чалото на 49-ото народно събрание-
то до сега, която работи за това, за 
което беше избрана и за ангажимен-
тите, които беше поела.

Само набързо да щрихирам, че 
ние направихме предложения за уве-
личаване на минималната работна 
заплата от 1 юли, отхвърлено в зала, 
увеличаване на майчинството за вто-
рата година до размера на минимал-
ната работна заплата, също отхвър-
лено, преизчисляване на пенсиите, 

отхвърлено, необлагаеми минимум 
за най-бедните хора в страната, също 
отхвърлено в комисия. така че ние 
нашата работа си я вършим, за съжа-
ление останалите политически фор-
мации се занимават с неща, които 
далеч не кореспондират със заявките 
им в предизборната кампания.

 Какво имате предвид, като 
казвате “очаквам да излязат още 
интересни неща”?

- виждате, че всъщност има 
нещо, което е доста дълбоко под 
повърхността, и цялата тази война, 
която бушува между институциите, 
в прокуратурата, дава някакви таки-
ва откъслечни порции от информа-
ция. Усещането е, че и заявките на 
част от участниците в тези процеси-
те са, че видите ли, тепърва има да 
излизат някакви неща. наистина е 
много важно те да излязат, да видим 
и ние каква е реалната ситуация, 
какви са били връзките между раз-

личните участници в тези процеси, 
тъй като това до голяма степен ще 
ни даде възможност и ние да видим 
реалната картина и колко всъщност 
е превзела държавата паралелната 
държава.

 Т.е. да разбирам ли, че БСП 
вярва на прокуратурата?

- Ами прокуратурата е органът, 
който след като каза “А”, трябва да 
каже и цялата азбука. Друг е въпро-
сът защо част от нещата, които бяха 
презентирани сега, излизат чак сега. 
нямало ли е информация за тях от 
по-рано? виждате, че се тиражира-
ха информации, че редица знакови 
дела, за които БСП през годините 
водеше големи битки, едва ли не са 
били държани на трупчета. това са 
неща, които сами по своята същност 
са изключително тревожни. и е ва-
жно българското общество да разбе-
ре каква е реалната ситуация и каква 
е истина. 

  �
Божидар ЧЕКОВ

Между 1750 и 1760 годи-
на англичанинът Джейм Уат 
открива парната машина, а 
французинът Шарл де Монтес-
кьо - разделението на властите. 
Първото откритие е вече в ми-
налото, но това на французина 
се прилага и до днес. Защо и в 
какво се състои неговата акту-
алност?

Според Монтескьо демо-
крацията може да се сравни с 
трикракия стол, който между 
другото е единственият стол, 

който никога не се клати. не-
говите “крака” са - парламен-
тарната власт, изпълнителната 
власт и съдебната власт. 

Първата кове законите, 
втората ги изпълнява, а трета-
та следи приложението им. в 
случай, че някъде в дейността 
на законодателната се стигне 
до смесване с изпълнителната, 
предпост авката за корупция е 
неизбежна. Френският фило-
соф стига до това заключение 
по най-опростения начин. “Хо-
рата се раждат равни, но не ус-
пяват да запазят това равнопра-
вие през целия си живот. Само 
стриктното спазване на закон-
ността, гарантирано от разде-
лението на властите, предимно 
Съдебната, може да спаси рав-
ноправието.” въпреки изключи-
телната си далновидност, Мон-
тескьо допуска една грешка. За 
хармоничното реализиране на 
неговата мисъл, той разчита на 
добродетелите и на чистотата 
на едните и на другите.

въпреки, че “добродете-
лите” са желателни, те не са 
задължителни. вероятно това 

е “вратичката”, която позво-
ли на “Да България” да прис-
тане на избирателите си, като 
се гушне с ДПС. евроатлан-
тическият чадър, под който 
се настаниха Христо иванов 
и Мустафа карадайъ обаче е 
прозрачен. Първият си е дал 
думата на ГерБ за “бартер” - 
властта на ПП и ДБ, срещу не-
прикосновенността на Бойко 
Борисов, спрямо прокурату-
рата. вторият слага на масата 
12% от електората на Бълга-
рия, за да отърве Делян Пеев-
ски от списъка “Магнитски” и 
всички останали потайности, с 
които изобилства търговския 
регистър. карадайъ не е ме-
дийна личност. “казана дума 
- хвърлен камък”. каквато и 
буря да тресе държавата, не-
говите проценти са постоянна 
величина. ДПС е българският 
избирателен “Перперикон”.

Съвсем друга е позицията 
на Христо иванов. откакто си 
намокри панталоните на плажа 
в “росенец” той се промени. не 
спря да повтаря, че Съдебната 
система трябва да се рефор-

мира, както децата пееха “от 
днес имам нови панталонки”. 
и понеже никой не оспорва 
идеята му, Христо иванов вече 
е изготвил списък на бъдещия 
вСС. разделен е на две равни 
части. едната е увеличената 
квота на парламента, другата 
на магистратите - остава не-
променена. нещо като отбор 
“А” и отбор “Б”. Ако някой се 
надява да види около масата на 
ввС представители на “граж-
данското общество”, вероятно 
се е върнал от САЩ или от 
Франция. България е на друга 
планета.

Христо иванов не се инте-
ресува от чуждия опит. “не-
говият” вСС се състои от две 
равни части. точка. Фактът, 
че квотата на парламента ще 
има превъзходство, по прос-
тата причина, че законите се 
коват от нейните поръчители, 
а “съдебната квота” ще остане 
само изпълнителна роля, не го 
засяга. казал някакъв си Мон-
тескьо, че допирът на Законо-
дателната с изпълнителната 
власт е предпоставка за коруп-
ция, наш Христо е решил да 
живее само в сегашно време. 
роден 200 години след френ-
ският философ, той говори със 
самочувствието на адвокат, от 
който зависят правителство, 

бюджет, пенсии, Шенген и 
еврозоната взети заедно. Зад 
тези изяви прозира стремежът 
към безнаказаност на хора от 
висшите етажи на властта.

Проблемът на бившият ми-
нистър от “реформаторския 
блок” е, че му липсва, не само 
практика, но и усет. каквито и 
законови корекции да предла-
га, “бартерната сделка” с Бори-
сов е видима чак от Айфелова-
та кула. Хората си казват, ако 
Борисов е невинен, защо тряб-
ва да променят законите заради 
него? Мечешката услуга, която 
Христо иванов и кирил Петков 
правят на прибралият се в “глу-
ха защита” - дългогодишен ми-
нистър председател, отслабва 
дори неговата “презумпцията 
за невинност”.

Много е възможно, така 
наречено квалифицираното 
парламентарно мнозинство, 
да ограничи властта на Съдеб-
ната система. тогава Борисов 
и Пеевски ще продължат да 
подпират безпроблемно ла-
вката на парламента до след-
ващите избори. трикракото 
столче на демокрацията обаче, 
ще стане двукрако и този кой-
то седне на него ще си спомни 
за Монтескьо.

Факти. бг

ДеянДечев:

Това правителство 
бе създадено от зор
Прокуратуратаеорганът,койтоследкато
каза„А”,трябвадакажеицялатаазбука,
казвасекретарятнаПГна„БСПзаБългария”
предрадио„Фокус”

*Заглавието  
е на редакцията 

„Бартерната сделка” на Христо Иванов
с Борисов е видима от Айфеловата кула*
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Пленяващият шедьовър на Моцарт, 
който проследява историята на Дон 
Жуан, жените, които съблазнява, и от-
мъщението, което накрая го достига, е 
новото заглавие на Музикално-драма-
тичния театър “константин кисимов”. 
Софийската премиера на 15 юни в зала 
1 на нДк се осъществява в партньор-
ство с националния дворец на култура-
та - конгресен център София. Събити-
ето е част от международния фестивал 
“Софийски музикални седмици”, нау-
чи ДуМа от пресцентъра на нДк.

новата продукция на великотър-
новския театър ще представи един по-
съвременен прочит на историята за го-
лемия любовник, уникално съчетание 
между великолепната музика на Мо-
царт, блестящи гласове, актьорска игра, 
сценография, костюми и 3D мапинг.

“нашата постановка е решена кла-
сически, но използва съвременни пох-
вати, което ни дава възможност да 
потопим слушателите и зрителите в 
сюжета без техническите прекъсвания, 
които в операта и театъра са недоста-
тък”, казва диригентът Георги Патри-
ков.

либретото е на лоренцо да Пон-
те. Диригент на продукцията е Георги 
Патриков, а режисурата е поверена на 
Петко Бонев. в главните роли влизат 
солистите никола иванов (Дон Жуан), 
теодора Петрова (Донна анна) и Пла-
мен кумпиков (слугата на Дон Жуан - 

лепорелло). 
3D мапингът за спектакъла е под-

готвен от лора руневска. в постано-
въчния екип участват още ася Стои-
менова, която работи над сценичния 
дизайн и костюмите, концертмайсто-
рът Мария Павлова, хореографката 
катя Богданова и хормайсторката Яни-
ца Първанова.

Произведението на гениалния ком-
позитор е известно с представянето на 
непрестанно променящи се многопла-
стови герои, динамичното действие и 
смесицата от комедия и драматизъм. 
“Дон Жуан” е един от блестящите обра-
зци на световното оперно изкуство. Му-
зиката в Моцартовия шедьовър по ярък 
и категоричен начин обрисува динами-
ката и развитието на действието и пер-
сонажите, преминавайки от комедийни 
сцени в психологическа драма и на фи-
нала е възмездието и наказанието.

“С проекта на операта “Дон Жуан” 
великотърновският театър по най-ка-
тегоричен начин заявява и демонстри-
ра нивото на своя творчески потенци-
ал”, споделя директорът васил вълчев. 
операта се изпълнява в оригинал на 
италиански език със субтитри на бъл-
гарски език.

Суперпродукцията
„ДонЖуан”е
наМузикално-
драматичниятеатър
„КонстантинКисимов”

Книгата „Цената на 
компромиса” представят  
във Военния клуб

Н а ц и о н а л н а 
асоциация “Си-
гурност” и изда-
телство “Захарий 
Стоянов” органи-
зират представяне 
на книгата “Цена-
та на компромиса” 
от Юлий Георгиев. 
Събитието е на 15 
юни от 18 ч. в Цен-
тралния военен клуб в София, зала 1.

натозиденсародени

накратко

АНТОНИЯКОВАЧЕВА,директорка
наБългарскатанационалнафилмотека
ВЕНЕЛИНАВЕНЕВА-МАТЕЕВА,
легендарналекоатлетка
вскоканависочина
ГЕОРГИГЕОРГИЕВ,журналист
ИЛИЯЛУКОВ,народенпевец
ПЕТЪРАНТОНОВ,
актьор,музикант
ЦВЕТАНАБОЖУРИНА,
легендарнаволейболистка

Честитеднешниятден,защото
собичинай-светлимислищесподелим

потрадицияличнияпразникна

ВиЛиана
сеМердЖиеВа

Без нея литературата
щеше да е бедна, изку-
ството - без вдъхновение,
киното -безусмивки,кул-
турата-безживот,поезия-
та-беземоция,музиката-безхармония.Тя
даванавсичкотовасмисъл,красотаилюбов.
Вили,тиниучишвсекидендаобичамеонази
частотнас,коятоеподвластнанадоброто,
истинатаикопнежапощастие.Благодарим
ти!Бъдиздрава,всетакаотдаденанатова,
коетоправиш,прекрасенидобърчовек.За
радостнавсички,коитотеобичаме.

Честитпразник!
отекипанадУМа

Съюзът на българските ху-
дожници отбелязва 90 години 
от рождението на акад. Свет-
лин русев с изложба, която се 
открива с вернисаж на 14 юни 
от 18 до 20 ч. в галерията на  
ул. “Шипка” 6, зала 1а, и може 
да се разгледа до 10 юли.

изложбата продължава 

една традиция, поставена от 
самия Светлин русев, който 
обичайно, всяка година на  
14 юни - неговата рождена 
дата, организираше своя из-
ложба. Сега на “Шипка” 6 
може да бъде видяна селекция 
от представителни произведе-
ния на художника, собственост 

на общински и градски галерии 
в България. изложбата търси 
емоционалната и духовната 
памет за Светлин, за неговата 
мащабна, всеобхватна дея-
телност, белязала българската 
култура през последните 60 
години. като художник остави 
огромно по своя пластичен за-

ряд и духовен обем творчество 
- мащабно, монументално, еп-
ично с дълбокия си хуманен 
патос, посочват от СБХ.

Преди 30 години Петър 
увалиев, интелектуалец с ев-
ропейско измерение, пише на 
Светлин русев:

Скъпи ми Светлине,
Внушителният строй на 

картините ти в спокойната 
галерия “Сладки води” така 
смутиха уталожения ми ес-
тетичен компас, че иначе 
невъзмутимата му стрел-
ка почна лудо да се люшка 
между Източна Европа, 
където съм роден, и Запад-
на Европа, където ще умра. 
Не е ли уж казано, че Изто-
кът си е Изток и Западът 
си е Запад и че те никога 
няма да се съберат? И ето, 
че по чудо те се сплитат в 
твоето творчество: самоу-
верената разсъдъчност на 
Запада, родена и откърмена 
от Ренесанса, се съчетава с 
езотеричната възвишеност 
на Източноевропейските 
икони, за които всички глед-
ки на неодухотворената 
материя са шифрован по-
лет към най-високия от ви-
соките върхове на духа.

          Петър Увалиев
   Лондон, 14.10.1993

в националния етнографски музей ще 
се проведат седмични летни школи за деца 
на възраст между 7 и 14 години в периода 
до 7 юли. Програмата включва представя-
не на различни аспекти от традиционната 
култура и изработка на изделия с помощта 
на майстори, които ще останат за спомен 
на участниците. Ще бъдат представени 
детски игри от миналото. 

Част от темите в програмата са тра-
диционното облекло и накити, поми-
нъци, обредни хлябове, вярвания и др. 
време на провеждане (от понеделник 
до петък, вкл.): 12-16 юни, 19-23 юни, 
26-30 юни, 3-7 юли. Заниманията са от 
9,30 до 16 ч. включването в групите е 
по реда на записване на участниците. 
Групите ще наброяват максимум 15 

деца. Предварителната заявка за учас-
тие е задължителна и може да се напра-
ви на тел. 0879 807 947. Цена за включ-
ване в школата - 150 лв. за седмица. 

всеки родител трябва да подготви 
храна за обяд за детето си и да носи 
разпечатана и подписана декларация 
за информирано съгласие, която може 
да се свали от сайта на иЕФЕМ.

Летни седмични школи за деца организира 
Националният етнографски музей

СНИМКaМДТ“КОНСТАНТИНКИСИМОВ”

Най-известната опера на 
Моцарт - в зала 1 на НДК

Изложба търси емоционалната и 
духовната памет за Светлин Русев

СНИМКААРХИВДУМА

Годишно модно ревю  
на специалност  
„Моден дизайн” в НХА

“Между сън и реалност” е те-
мата за 2023 г. на традиционното 
годишно модно ревю на специал-
ност “Моден дизайн”  в НХА, ко-
ято се открива на 13 юни в 19 ч. в 
галерия “Академия”, научи ДУМА 
от Диди Спасова, експерт връзки 
с обществеността на НХА. Основ-
ните глобални тенденции са свър-
зани с пост-КОВИД реалността, 
надеждата, бъдещето, имагинер-
ните хипотетични светове, които 
може да създадем в момент на из-
олация, сюрреалистични препрат-
ки, съвременния “див” свят, който 
се развива в технологична и духов-
на посока. След последните три 
години “бъдещето” е относител-
но понятие, което носи несигур-
ност, но и надежда. Въпреки това 
този застой създава предпоставки 
за вглъбяване и трансформиране 
на креативната енергия. В ревюто 
участие ще вземат дипломниците 
на специалност “Моден дизайн” и 
всички студенти от специалност-
та в НХА.
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отговоринакръстословицата

отброй110

- Госпожице, 
гледам Ви  
и просто  

нямам думи!
- А пари поне 

имаш ли?..

воДоравно: Грамада. Апарат. Неапол.
Тилак /Балгангадхар/. Ло /Джон/. Нели /”Стас и
Нели”/.Цетан.Бар.Тва.Маре/Жан/.Атоми.Дуо.
Вариво.Аран.Дания.Бари.Карерас/Хосе/.Ми-
нало.“Ако”.Тритон.“Ба”.Гигант.Елен.Кеф.Мир.
Ромол.Нари.БАН.Торес /Корайма/.Кино.Рети
/Рихард/. Трепанг. Керамика. “Отел”. Авел. КО-
БОЛ.Ко.Кавал.Капан.Мас.Тен.Каца.Имоти.
Тон.Камина.Одит.Пирея.Роден/Огюст/.Бибе-
рон.Каменар.Корал.Камилари.

отвЕсно: Агентура. Имане. “Атомик”. “Ра-
ево”. Рагин /Венцислав/. Равен. Бо. Капла. Де-
кар.Раван.Пер.Мои.Варон/Марк/.Темел.Кира.
Вал.Мана.Тротил.Карол/Луис/.Царист.Орик/
Жорж/. Камен. Батерия. Реме. Акация. Итев /
Итьо/. Милост. Опан. “Ка”. Зала. Обител. Роба.
Арам.Пана.Анон.Кетони.Оми.Сак.Таран.Ни-
пел.Модел.Борил.Канал.Модена.Балама.Обе-
рон.Катинар.“Торино”.Афи.Глосит.Ри.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

дъжд,гръмотевици дъжд,гръмотевици дъжд,гръмотевици

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

22
oC 25

oC 25
oC 26

0C

православенкалендар

дъжд,гръмотевици

Ще се наложи да реша-

вате редица организа-

ционни задачи, но ще се 
справите отлично. 

Време е за празнуване. 
Отдайте се на доброто 
настроение и на внимани-

ето на приятелите.

В професионален план 
денят ще бъде добър. 
Дори може да получите 
повишение или бонус.

Сделките с недвижими 
имоти ще бъдат успеш-

ни, ако от известно вре-

ме се занимавате с това.

Паричните приходи ще 
се увеличат значително 
благодарение на вашето 
усърдие. 

За вас началото на лято-

то е по-подходящо за по-

стижения в кариерата, 
отколкото за романтика.

Готови сте за може би 
най-важната стъпка, ко-

ято ще ви отведе на след-

ващото ниво в бизнеса. 

Непредвидени разходи 
ще бъдат свързани със 
семейството - деца или 
възрастни родители. 

За самотните предсто-

ят интересни запознан-

ства, които ще прерас-

нат в бурен романс.

Енергийният ви потен-

циал сега е нисък, затова 
се хранете правилно и из-

бягвайте стреса. 

Много продуктивно вре-

ме за творческите лич-

ности. Обърнете внима-

ние на децата си.

Ще получите доста из-

годни предложения, но 
не всички от тях ще бъ-

дат дългосрочни.

овеН

акилина от малка възлюбила
Бога и му служила вярно до края
наживотаси

в палестинския градец вивлос
живеели някои християни, които от
самитеапостолибилинаученинаЗа-
кона господен. те свято пазели тех-
ните наставления и ги предавали на
децатаси.Наединотхристиянитесе
родиладъщеря,коятобилакръстена
инареченаАкилина.Скороследтова
бащайсепоминал.майкайслюбов
сегрижелазасвоятадъщеряиявъз-
питавалавхристиянскитедобродете-
ли.На10-атасигодинаАкилинаоста-
налакръглосираче.

тянезабравилапоукитенамай-
каси,стараеласедаизпълняваво-
лятаБожия,твърдосеуповавалана
милосттагосподняиусърдносемо-
леланаБога.междунейнитевръст-
ници имало много езичнички, които
сепокланялинаидолите.Нотехният
пример не подействал на Акилина,
анапротив,тясестараеладанаучи
приятелките си и да ги обърне към
Бога.

единотслугитенаримскияупра-
вител чул за християнското настро-
ение на девойката и за влиянието й
сред нейните връстнички и донесъл
за нея на управителя волусиан. той
повикал Акилина, която тогава била
на 13 години, и й заповядал да при-
несе жертва на боговете, като я за-
плашвалсжестокимъчения.Акилина
отказала и волусиан започнал да я
увещава, ноАкилинане сеподдала.
тойзаповядалжестокодаябият.

Казвал й: “Къде е твоят Бог,
Акилино? Защо той не идва да те
избави?” А Акилина му отговаряла:
“Колкото повече ме мъчиш, толкова
повечеХристосщемидадетърпение
исила.”

Управителят осъдил Акилина на
ощемъчения,нотованеразколебало
твърдостта на младата християнка.
Най-послесветатамъченицаотизне-
мощяване паднала на земята. изне-
слиявънотграда,катомислели,чее
умряла, и управителят заповядал да
оставяттялотойбезпогребение.

Посреднощтячулагласанаанге-
ладайговори:“Станиибъдиздрава!”

Почувствала,чесилитейсевърнали
ичесеизцерилаотранитеси.Катосе
върналавграда,управителятзаповя-
далдаяумъртвят.Когатояотвелина
смърт,тяпомолиладайдадатвреме
запоследнамолитва.Поблагодарила
нагосподазавсесилнатамупомощ
итихопочинала.Палачътпристъпил
да изпълни присъдата, но намерил
девойкатавечемъртва.

Църкватапочитана13юнисв.мчцаакилина.св.трифилий,еп.никозийски

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.Бг
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели

-семейнокуизшоу/п/
14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите2”-ани-

мационенфилм
14.45 “Амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.15 “детективска агенция

“Ласеимая”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 референдум с добрина

Чешмеджиева
22.00 “Кажи ми коя съм” - тв

филм/4епизод/(14)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка”-твфилм

/2епизод/(16)
00.25 Светътиние/п/
00.55 100%будни/п/
02.30 Култура.Бг/п/
03.30 домът на вярата: Храм

“възнесениегосподне”,гр.
София/п/

04.00 “детективска агенция
“Ласеимая”-твфилм/п/

04.25 Посветаиунас/п/
05.10 ощеотденя коментар-

нопредаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.30“Комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “Стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов/п./

14.30 “Скъпи наследници” - се-
риал

15.30Премиера:“опасниулици”-
сериал,с.16

17.00bTVНовините
17.20 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 “Стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.65

21.00Премиера:“Софиявкъщи”-
сериал,еп.6

22.00bTVНовините-къснаеми-
сия

22.30Премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.17

23.30Премиера:“Пожари”-сери-
ал,еп.6(последен)

00.20“Катонакино”-предаване
закино

00.30 “Столичанивповече” -се-
риал,с.10,еп.10

01.20 “Фамилията” - сериал, с.2,
еп.13

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”-токшоусво-

дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев/п./

04.30“Камионджии”-сериал/п./
05.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова/п./

06.00 “Здравей, България” - су-
трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на
NOVA

12.00 НовинитенаNOVA
12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 НовинитенаNOVA
16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18.00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “Черешката на тортата”

(новсезон)-риалити
21.00 “All Inclusive” - сериал, се-

зон1
22.00НовинитенаNOVA
22.30 “ФБр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “Частнидетективи” -сери-

ал,сезон2
00.30 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон3
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00АкадемияЗдравитал

11.00EuroTVShop

11.30Психологическипортрет

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15Честноказано

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30Новини

20.00Часътнаизбора

21.00 разследването на валя

Ахчиева

22.00 Седмичник с владо Бере-

ану

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30 разследването на валя

Ахчиева

04.30Часътнаизбора

05.30Светътивсичковнего

06.30делници

скръБнавест

въЗпоМеНаНИе

На 14.06.2023 г. се навършват 
40 дНИ от смъртта на

МИрослав 
герасИМов алексаНдров

да си спомним за Миро с обич и усмивка

“Да се върна в началото,
но този път е променен.

напред остава само  
пътят към безкрая.

въпросът е къде ще бъда? 
в ада или рая?

напрЕД, сМаХнато 
и сМЕЛо!“ 

Миро

оБичаМЕ тЕ!
свЕтЪЛ пЪт кЪМ вЕчността!

почиваЙ в Мир!

Oт семейството

панихидата ще се състои на 14.06.2023г. 
в храм “възнесение Господне“



спорт 15
2023

вторник
13 юни

България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
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Левски спечели с 2:0 баража срещу 
Арда и ще играе в Лигата на конферен-
циите. на ст. “Георги Аспарухов” “си-
ните” надиграха гостите от кърджали 
с попадения на бразилското крило 
Уелтън (36 и 58) и пропуснаха още ня-
колко голови ситуации.

след разменени опасности пред 
двете врати домакините откриха след 
бърза контраатака. Жереми петрис 
отне топката, пусна към Андриан кра-
ев, който с далечен диагонален пас на-
мери Уелтън. Бразилецът напредна в 
наказателното поле с няколко финта и 
матира вратаря Анатолий Господинов. 

13 минути след паузата отново при 
бърза контра младокът Асен Митков 
поднесе топката на главата на Уелтън 
и той я изпрати неспасяемо в далечния 
ъгъл на кърджалийския страж, който е 
юноша на ЦскА.

За Арда играха четирима юноши 
на “сините” - Алекс петков, преслав 
Боруков, радослав Цонев и станислав 
иванов. в края на редовния сезон Лев-
ски разби Арда с 3:0 и в кърджали. 

Мачът бе последен при “сините” за 
национала Филип кръстев и за доктора 
Андрей переход, пристигнал на “Гере-
на” по настояване на предишния тре-
ньор станимир стоилов. кръстев игра 
под наем от белгийския Ломел, но до-
говорът няма да бъде подновен.

“и в двете фази на играта превъз-
хождахме Арда. пропиляхме някои 
положения. имаше минути, в които 
бяхме притиснати, но след първия гол 
играхме по-освободени. Бяхме по-до-

бри във всяко отношение. Заслугата е 
на футболистите, които си свършиха 
работата по перфектен начин. Беше 
важно за Левски да има европейски из-
лаз, за да покаже качествата си. важно 
е и от финансова гледна точка. Утеши-
телна награда, защото през сезона из-
пуснахме доста точки и в един момент 
нямаше как да се борим за по-горно 
място. каквото заслужихме, това полу-
чихме в края на сезона”, каза треньорът 

на Левски Елин топузаков. 
Левски ще стартира във II предва-

рителен кръг на Лигата на конферен-
циите, но като непоставен. Жребият 
ще се тегли в нион на 21 юни.

Арда се раздели с 8 футболисти, 
чиито договори изтичат. това са Алекс 
петков, Александър Георгиев, васил 
симеонов, Жуниор палмарес, Атанас 
Зехиров и Шано, както и игралите под 
наем Ласана н’Диайе и Ел Мами тетах.

отборът на Уругвай до 20 
години победи италия с 1:0 
и триумфира на световното 
първенство по футбол за мла-
дежи, което се проведе в Ар-
жентина. на ст. “Диего Ар-
мандо Марадона” в Ла плата 
гол на 19-годишния Лучано 
родригес (86) донесе първа 
световна титла на “урусите” 
в тази възраст.

това бе поредният кош-

мар за футболна италия. на 
Апенините претърпяха 4 го-
леми поражения във финали 
през последните две седми-
ци. само 24 часа преди края 
на младежкия Мондиал ин-
тер загуби с 0:1 от Манчес-
тър сити в спора за титлата в 
Шампионската лига. три дни 
по-рано Фиорентина отстъпи 
с 1:2 във финала на Лигата 
на конференциите от англий-

ския Уест Хем. в последния 
ден на май рома на Жозе Мо-
уриньо загуби с дузпи срещу 
севиля във финала на Лига 
Европа.

отдавна една страна не е 
имала четири отбора на фи-
нал в четири големи форума, 
но историята помни малко 
случаи, в които толкова мно-
го възможности са били про-
пуснати накуп.

Лудогорец продаде в Белгия игор 
тиаго. Бразилецът подписа с Брюж за 
рекордна за българския пазар сума. 
Договорът на нападателя с белгийския 
тим е за 4 години (до 2027-а). сделката 
възлиза на почти 8 млн. евро.

Досега най-скъпо продаденият фут-
болист от роден клуб в чужбина се дър-
жи отново от Лудогорец. през 2017-а 
“орлите” продадоха Джонатан кафу на 
френския Бордо за 7,5 млн. евро.

“12-кратните шампиони запазват 
процент от правата на бразилеца, който 
вкара 21 гола в 55 мача за “орлите” във 
всички турнири”, обявиха от разград.

“оставам най-големия фен на Лу-
догорец. разделям се с много приятели 
в града, които надявам се един ден да 
видя отново. изкарах страхотен пери-
од в Лудогорец и съм щастлив, че ста-
нах два пъти шампион и спечелих още 
купи”, заяви тиаго.

БаскетБол
по Нова спорт
22.00 Уникаха - Барселона

по Макс спорт 1
тенис
12.00 турнир 
в Хертогенбош (мъже)

по Макс спорт 2
ВолейБол
12.00 Доминиканска 
Република - Полша
15.30 китай - канада
23.30 Хърватия - саЩ

по Евроспорт 1
ВетРоХоДстВо
18.00 “оушън рейс” в Хага

глЕдаЙтЕ

Снимкаclubbrugge.be

игор тиаго позира като  
футболист на Брюж

Лудогорец 
взима  
8 млн. евро  
за Игор Тиаго

Бразилец прати 
Левски в Европа
Уелтънвкара2голанаардавпоследния
мачнакръстев,чисткавкърджали

Младежите на Уругвай са световни шампиони

СнимкаБТа

играчите на Уругвай се радват със световната титла

СнимкаБТа

Героят Уелтън (вдясно) шутира пред погледа  
на Ради Цонев от арда за победата на левски с 2:0
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новак Джокович срази 
норвежеца каспер рууд със 
7:6 (1), 6:3, 7:5 за 3,13 часа 
във финала на “ролан Гарос” 
и спечели рекордна 23-та 
титла от Големия шлем. Сви-
детели на пренаписаната ис-
тория в тениса бяха актьорът 
Хю Грант, боксовата легенда 
Майк тайсън, футболистите 
килиан Мбапе, Златан ибра-
химович, оливие Жиру и 
много други виП личности.

ноле постави и друг ре-

корд - той е първият тени-
сист, печелил най-малко три 
пъти всеки от “Мейджър” 
турнирите. Джокович е три-
умфирал на “Аустрелиън 
оупън” 10 пъти (също ре-
корд), 7 пъти на “Уимбъл-
дън” и по 3 на “ролан Гарос” 
и US Open.

Успехът в Париж го вър-
на начело на световната ран-
глиста, след като на 1/2-фи-
нала повали временния лидер 
карлос Алкарас (исп). рууд 

загуби втори пореден финал в 
Париж. Миналата година той 
бе победен от рафаел надал, в 
чиято академия е израснал.

“Благодаря ви за тази 
специална атмосфера. Щаст-
лив съм, че мога да споделя 
този специален момент в ка-
риерата ми с вас. радвам се, 
че спечелих 23-тата си титла 
от Големия шлем точно тук”, 
заяви Джокович и се обърна 
към съперника си във фина-
ла. 

“каспер, ти си един от най-
добрите хора в тура, всички 
те уважават и те харесват, и 
има защо. имаше страхотни 
години тук, ти се представяш 
страхотно в последните 2 г., 
записа 3 финала в последни-
те 5-6 Шлема, желая ти успех 
срещу всеки, освен срещу 
мен”, каза Джокович, който 
получи трофея от легендата 
Яник ноа.

“Поздравления за неве-
роятното постижение, новак 

Джокович. 23 е число, което 
само преди няколко години 
беше невъзможно да си поми-
слим, но ти успя. наслади се 
на успеха със семейството и 
екипа си”, написа му надал, 
който не игра в Париж и оста-
ва с 22 титли от Шлема.

в ранглистата Григор Ди-
митров се изкачи с три места 
до №26 с 1365 т.

При жените виктория то-
мова падна със седем места 
до №79 със 778 т.

впечатляващо и без прецедент постиже-
ние бе записано на ултрамаратона “Дунав Ул-
тра”. 47-годишният Александър Спасов стана 
първият незрящ колоездач (2% зрение), който 
измина 700-километровия маршрут. Заедно с 
неговия придружител - 15-годишния Михаил 
Петков, двамата станаха първият екип, кой-
то изминава дистанцията с велосипед - тип 
тандем (за двама). Спасов и Петков изминаха 
разстоянието от видин до Дуранкулак за по-
малко от 3 дни.

“карал съм тандем преди много години, 

но не в България. Спазвахме всички условия 
за безопасност и през нощта не сме карали. 
надяваме се да вдъхновим още хора да се за-
нимават с това. Защото проблемът не е физи-
ческото увреждане, а манталитетът в нашето 
общество.

и наистина се насладих на красотите на 
България - ароматите, шумовете по трасето. 
Цялото изпитание беше борба със себе си. 
Постоянно мислехме да спрем, но си казва-
хме: “Хайде до следващия хълм, до следващия 
хълм и така до края”, заяви Спасов.

“Ферари” постигна сенза-
ционен успех в юбилейното 
издание на “24 часа на Льо 
Ман”, което се проведе навръх 
100-годишнината от първия 
старт на пистата. Победата 
на Антонио Джовинаци, Але-
сандро Пиер Гуиди и Джеймс 
каладо - тримата пилоти на 
колата на италианската марка, 

идва точно 58 години след по-
следния триумф на италиан-
ците във великото състезание.

“Скудерията” не е участ-
вала като самостоятелен тим 
в “24-те часа” от половин век. 
решението сега е заради зна-
чимостта на събитието - 100 
години състезания на “Льо 
Ман”. няколко катастрофи, 

както и поройният дъжд в ран-
ните часове на надпреварата я 
направиха още по-вълнуваща 
и оспорвана.

втори е тимът на “тойота” - 
на 1,21 мин., чийто автомобил 
бе в постоянно преследване на 
победителите. трети финиши-
ра “кадилак” на “Дженерал 
Мотърс”.

Стилиян Петров организира благотворителен “Мач на 
надеждата”, в който ще участват звезди на световния и бъл-
гарския футбол. Събитието ще се проведе на 6 септември на 
националния стадион от 17 часа, а билетите са вече в про-
дажба на сайта bilet.bg и са между 40 и 90 лв.

Двубоят ще бъде между български отбор и такъв на све-
товните звезди. треньор на домакините ще е Димитър Ди-
митров-Херо, а на гостите - Мартин о’нийл. Участие вече 
са потвърдили Христо Стоичков, Димитър Бербатов, наско 
Сираков, Мартин Петров и Мариян Христов. За световния 
отбор първите обявени играчи са рой кийн, Хенрик Ларсон, 
робер Пирес, Луис Гарсия и неманя видич.

С шоумача преборилият левкемията бивш футболист 
реши да каже “благодаря” на България за подкрепата.

“всички средства ще бъдат дарени на болници в Бълга-
рия за хора, които се лекуват от ракови заболявания. нещо, 
което моето семейство и аз преминахме, но без българските 
фенове нямаше да успеем. Един такъв мач ще даде шанс и 
надежда на хората, които се борят с тази коварна болест.

търся подкрепата на българския народ и общество. все-
ки, който иска да бъде част от това събитие, ще си купи би-
лети и ще подкрепи не само мен, а и хората, които се борят 
с тази коварна болест. когато преминаваш в тази битка, ня-
маш отговори, а животът не ни подготвя за това. не много 
от нас успяват да преминат през тази битка. това не е само 
финансова помощ към тези хора, а и психологическа подкре-
па”, обяви Стенли.

Снимкаbnr.bg

Стилиян Петров позира пред екипите на ЦСКА 
и националния отбор, с които е играл

СнимкаБТа

Новак Джокович се е опънал на корта веднага след победата над Каспер Рууд

Джоковичсрекордна
23-татитлаотГолемияшлем

Незрящ измина 700-те 
километра на „Дунав Ултра”

Александър Спасов (вляво) и придружителят му и водач Михаил Петков

Стенли води 
знаменитости  
за мач в София

Триумф за „Ферари” на „24 часа на Льо Ман”

Ноле пак е №1


